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Idzie rewolucja

Rozpoczęliśmy serię let-
nich pikników dla dzieci na 
miejskich placach zabaw. W 
weekend 22-23 czerwca naj-
młodsi bawili się pod okiem 
instruktorów i animatorów 
w Krainie Przygód przy al. 
600-lecia oraz na placu za-
baw przy ul. Raczkiewicza.

Nie osiem, jak w poprzednich 
latach, ale w sumie 12 pikni-
ków przez okres całych wa-
kacji. To jedna z propozycji 
miasta dla najmłodszych na 

aktywne spędzenie lata w So-
chaczewie. Gry i zabawy dla 
dzieci przygotowywane są 

przez instruktorów i anima-
torów z miejskich jednostek: 
Miejskiej Biblioteki Publicz-

nej, Sochaczewskiego Cen-
trum Kultury oraz Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji. 

W pierwszy weekend 
wakacji pikniki zorgani-
zowały pracownice socha-
czewskiej biblioteki. Dzie-
ciaki w sobotę bawiły się w 
Krainie Przygód, natomiast 
w niedzielę na osiedlowym 
placu zabaw przy ul. Racz-
kiewicza. 

Zapraszamy na kolejne 
spotkania przy huśtawkach 
i zjeżdżalniach. Wszystkie 

pikniki odbędą się w wa-
kacyjne soboty i niedzie-
le w godz. 15.00-17.00. W 
sobotę (29.06) zapraszamy 
na ul. Grunwaldzką. Pik-
nik w Chodakowie zorga-
nizuje MOSiR. W niedzie-
lę (30.06) zabawę z dziećmi 
na ul. Żwirki i Wigury po-
prowadzą instruktorzy z 
SCK. Daty i miejsca kolej-
nych zaplanowanych pik-
ników dostępne są na pla-
kacie na ostatniej stronie 
gazety. (mf)

Wakacje na miejskich placach zabaw

To jedna z największych inwestycji ostatnich lat w naszym mieście i z pewnością największa w sochaczew-
skim sporcie. Ratusz ogłosił przetarg na wykonanie pełnej metamorfozy stadionów przy ulicy Warszawskiej 
i Chopina. Za dwa lata na terenie Orkana staną dwa budynki klubowe, przebudowane zostaną boiska 
treningowe i korty tenisowe. Z kolei w Chodakowie sportowa brać zyska przestronny budynek klubowy, 
całoroczne zadaszone boisko i znacznie większą niż dotychczas trybunę 
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WAŻNE TELEFONY
Pogotowie ratunkowe 999
Policja 
997, 47 705-52-22
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Pogotowie energetyczne
991
Pogotowie gazowe (Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35
Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82
Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
ZUS 46 862-64-33
Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
ZWiK 46 862-82-30
Zgłaszanie awarii: 
sieci wodociągowej 
668-453-422
sieci kanalizacyjnej
604-195-871
Dodatkowo każdego dnia po godz. 
15.00 awarie można zgłaszać pod 
numerami telefonów:
SUW Płocka 
46 811 16 44, 
602 248 627
SUW Chodaków 46 863 26 35,
662 294 742
Oczyszczalnia ścieków 
662 294 743
ZGK 46 862-81-06, 46 
862-93-14
ZKM 46 862-99-27
Zgłaszanie awarii sieci 
oświetlenia ulicznego
698-088-755, 606-663-186
Szpital
46 864-95-00, 46 864-96-00
USC 46 862-23-02
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
PKP 19-757
Koleje Mazowieckie
22 364-44-44
MPT Taxi 191-91
Taxi 46 862-28-42
Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600
PEC 
46 862-92-00, 604-206-108,
Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 
MOSiR 46 862-77-59
SCK 46 863-07-68
Centrum Usług Społecznych 
46 863-14-81, 
46 863-14-82

Miejska 
Audycja 
Samorządowa

W każdy wtorek 
i czwartek 

o 11:20

na antenie 

Słuchaj także 
na 

sochaczew.pl

Daniel Wachowski

Na wstępie sesji szef klubu 
PiS Sylwester Kaczmarek po-
prosił o przyjęcie przez akla-
mację oświadczenia rady 
miejskiej wyrażającego sza-
cunek i uznanie dla służb 
mundurowych strzegących 
naszej suwerenności, pod-
kreślającego   poświęcenie 
oraz determinację żołnierzy 
broniących granicy atakowa-
nej przez migrantów wyko-
rzystywanych do prowadze-
nia wojny hybrydowej przez 
reżimy Putina i Łukaszen-
ki. W drugiej części oświad-
czenia znalazło się odniesie-
nie do migracyjnych błędów 
popełnianych przez naszych 
zachodnich sąsiadów. Na ten 
ostatni fragment nie zgodzi-
li się radni klubu KO i MWS 
i zapowiedzieli, że skoro w 
przerwie obrad nie udało się 
wypracować kompromiso-
wej wersji oświadczenia, nie 
mogą go poprzeć. Pod głoso-
wanie poddano zatem pier-
wotną wersję oświadczenia o 
treści zaproponowanej przez 
klub PiS. Radni klubu KO 
i Bezpartyjnych Samorzą-
dowców nie głosowali. Rada 
przyjęła oświadczenie 11 gło-
sami „za”.

W roboczej części se-
sji radni zajęli się zmianami 
w budżecie. Największą po-

zycję na liście zmian stano-
wiło 6 mln zł przeznaczone 
na wynagrodzenia w oświa-
cie. Kolejny duży wydatek to 
552 tys. zł na pokrycie kosz-
tów pobytu naszych miesz-
kańców w domach pomo-
cy społecznej oraz 10 tys. na 
dodatkowe patrole policyj-
ne. Kilka istotnych zmian 
było też w wykazie inwesty-
cji. Wpisano do niego pro-
jekt „Rozświetlamy Socha-
czew”. W jego ramach, w 
dwa lata, samorząd wymie-
ni 2,6 tys. starych i energo-
chłonnych lamp na nowe, le-
dowe. Zadanie o wartości 5 
mln zł będzie w większości 
� nansowane z dotacji z Pol-

skiego Ładu. Program Inwe-
stycji Strategicznych wyło-
ży 4 mln, miasto - milion. W 
tym roku na wymianę sodo-
wych i rtęciowych lamp So-
chaczew przeznaczy 346,4 
tys. zł. Resztę, czyli 4,65 mln 
zł, wydatkuje w 2025. Na in-
westycyjnej liście znalazły się 
jeszcze dwie nowości. Pierw-
sza z nich to 72 tys. zł na „Cy-
berbezpieczny   samorząd”, 
czyli zakup urządzeń i pro-
gramów zabezpieczających 
zasoby informatyczne UM 
przed atakami hakerskimi. 
Drugą jest 35 tys. zł z rezer-
wy burmistrza na budowę 
systemu monitoringu wizyj-
nego na placu zabaw przy ul. 

Kozubowskiego. By pokryć 
nowe wydatki, burmistrz się-
gnął po 6,5 mln zł wolnych 
środków, jakie zostały nie-
rozdysponowane na koniec 
2023 roku. 

W dalszej części obrad 
rada zmieniła katalog ulg 
należnych posiadaczom So-
chaczewskiej Karty Miesz-
kańca, to jest przystała na 
propozycję burmistrza, by 
od 1 sierpnia wstęp do par-
ku linowego w Chodakowie 
był darmowy. Park wybu-
dowano w 2019 roku kosz-
tem 545 tys. zł. Obiekt składa 
się z dwóch tras - łatwiejszej 
o długości 81 metrów, dwa 
razy dłuższej, trudniejszej, z 

tyrolką zapewniającą 90 me-
trowy zjazd a także parku li-
nowego dla najmłodszych. 

W związku z ustawo-
wą zmianą wymagań, któ-
re powinny spełniać pojaz-
dy asenizacyjne, rada ustaliła 
nowe wymagania dla przed-
siębiorców ubiegających się o 
zezwolenie na oczyszczanie 
szamb na terenie miasta. 

Długi i skomplikowa-
ny proces wiąże się z kolejną 
uchwałą dotyczącą sporzą-
dzenia ogólnego planu za-
gospodarowania przestrzen-
nego dla całego miasta. 
Dokument ten będzie sta-
nowił odpowiednik obecne-
go Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowa-
nia przestrzennego miasta 
Sochaczew, które 1 stycznia 
2026 roku straci ważność. 
Z nowym planem ogólnym 
będą musiały być zbieżne 
plany niższego rzędu, czyli 
przyszłe miejscowe plany za-
gospodarowania przestrzen-
nego. 

Na sesję wrócił wybór 
ławników sądowych kaden-
cji obejmującej lata 2024-
2027. W ramach wyborów 
uzupełniających zgłoszona 
została jedna osoba, Piotr 
Surowiak, do zasiadania w 
Sądzie Rejonowym w So-
chaczewie. Wszyscy radni 
poparli jego kandydaturę.

Burmistrz z wotum zaufania i absolutorium
Za nami jedna z najważniejszych sesji w roku, gdy rada miasta podejmuje 
decyzję o udzieleniu burmistrzowi absolutorium i wotum zaufania za miniony 
rok. Wcześniej dokonuje oceny, czy burmistrz właściwie dbał o dochody 
budżetu, racjonalnie wydawał powierzone mu pieniądze, realizował uchwały 
rady i przyjęte strategie. 
Raz w roku, tradycyjnie pod koniec maja lub w czerwcu, radni wszystkich 
polskich gmin podejmują uchwały o udzieleniu swojemu prezydentowi, 
burmistrzowi lub wójtowi wotum zaufania i absolutorium za poprzedni rok. 
Głosowania poprzedza analiza dwóch ważnych dokumentów - Raportu o sta-
nie miasta oraz sprawozdania z wykonania budżetu. Po dyskusji, publicznej 
debacie z udziałem mieszkańców (jeśli zgłoszą się do dyskusji), rada ocenia 
pracę swego włodarza w poprzednim roku. W tak szczególnym czasie, gdy 
na przełomie kwietnia i maja zmieniło się wielu wójtów i burmistrzów (tak 
jak w Sochaczewie), obydwa głosowania nie dotyczyły nowych władz, ale 
ich poprzedników. Prawdopodobnie z tego powodu nie było żadnej dyskusji 
nad raportem a jedynie głosowanie w sprawie udzielenia burmistrzowi wotum 
zaufania za miniony rok. 12 radnych było za (11 z klubów PiS i Łączy nas 
Sochaczew oraz Marcin Cichocki z KO), nikt przeciw, 8 wstrzymało się od 
głosu (Koalicja Obywatelska/Mazowiecka Wspólnota Samorządowa).
Potem radni przeszli do podsumowania roku fi nansowego. Jak mówiła 
skarbnik Jolanta Brzóska, w 2023 miasto osiągnęło 208 mln zł dochodu 

(100,3 proc. planu), natomiast wydatki wyniosły 215,4 mln (96,1 proc.). Po 
zamknięciu roku na koncie zostało 9 mln wolnych środków, wszystkie faktury 
regulowano w terminie, dług miasta spadł do poziomu 23,9 proc., budżet 
pozytywnie oceniła Regionalna Izba Obrachunkowa. Podobnie pozytywnie 
pracę burmistrza w 2023 roku oceniła komisja rewizyjna RM. Za udzieleniem 
absolutorium zagłosowało 11 radnych z klubów PiS i Łączy nas Sochaczew 
(Jolanta Gerasik, Sylwester Kaczmarek, Arkadiusz Karaś, Ewa Kierzkowska, 
Selena Majcher, Tomasz Malesa, Urszula Opasiak, Piotr Pętlak, Renata So-
kołowska, Jakub Wojewoda, Magdalena Zborowska) oraz dwaj radni z klubu 
KO/MWS - Marcin Cichocki i Cezary Pachowiak.
W minionym roku samorząd zainwestował 24,8 mln zł. Oto pięć najważ-
niejszych inwestycji 2023:
11.010.000 zł - przebudowa dróg miejskich stanowiących element tras tury-
stycznych i ścieżek rowerowych 
3.700.000 zł - Strefa Aktywności - zagospodarowanie terenów nad Bzurą 
2.812.000 zł - termomodernizacja sali gimnastycznej przy Szkole Podstawo-
wej nr 1, sali gimnastycznej wraz z łącznikiem przy Szkole Podstawowej nr 7 
oraz docieplenie budynku urzędu miasta 
2.083.700 zł - dotacja dla powiatu na przebudowę ulicy Inżynierskiej
2.000.000 zł - Kraina Przygód - rewitalizacja ogródka jordanowskiego przy 
al. 600-lecia 

O granicy, oświacie i lampach
21 czerwca odbyła się V sesja rady miasta. Na początku radni przyjęli oświadczenie w sprawie 
obrony żołnierzy i funkcjonariuszy strzegących granicy RP, następnie uchwalili zmiany w tegorocznym 
budżecie, podnosząc jego wydatki o 8 mln zł oraz dopisali do listy inwestycji projekt wymiany ponad 
2,6 tys. opraw oświetlenia ulicznego.
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Wizyta utalentowanej judoczki Orkana

19 czerwca u burmistrza Daniela Janiaka gościła utalento-
wana judoczka klubu „Orkan-Judo” Sochaczew – piętna-
stoletnia Julia Błaszczyk. Młoda sportsmanka pod koniec 
maja zdobyła brązowy medal Pucharu Europy kadetek. W 
spotkaniu uczestniczyli również jej trenerzy Maciej Cichocki 
i Arkadiusz Sobieraj. 
Julia aktualnie jest zawodniczką kadry narodowej kadetek, 
jak również kadry Mazowsza w tej samej kategorii wiekowej. 
Tylko w tym roku zdobyła złoty medal Pucharu Polski kade-
tek w Piasecznie, wicemistrzostwo Polski w Trzebnicy oraz 
wspomniany brązowy medal Pucharu Europy. Burmistrz 
pogratulował Julii wyników sportowych, był pod wrażeniem 
zdobytych przez nią medali, zadeklarował pomoc przy 
organizacji zbliżającego się jubileuszu 60-lecia klubu.

Uchwała w sprawie kartkówek

Wizytę w ratuszu złożyły dwie grupy dzieci ze Szkoły Pod-
stawowej nr 1 - zerówka oraz klasa 2A. Dzieciaki miały 
niepowtarzalną lekcję o sochaczewskim samorządzie 
i samorządności w ogóle. Burmistrz przeprowadził wybory, 
a powstałe w ten sposób władze zerówki i klasy 2, odbyły 
swoje pierwsze sesje rady. Młodzi radni, burmistrzowie, 
skarbnicy bardzo wczuli się w swoje role i z ogromnym 
przejęciem pracowali nad uchwałami, m.in. o zniesieniu 
kartkówek. Spotkanie z burmistrzem zakończył słodki 
poczęstunek.

Za stołem prezydialnym

Ratusz odwiedziły także dzieciaki ze Szkoły Podstawo-
wej nr 7, a dokładnie klasa 3B. Młodzi sochaczewianie 
zwiedzili salę obrad rady miejskiej, gdzie największą 
atrakcją okazała się możliwość zasiadania za stołem pre-
zydialnym. Zastępca burmistrza Kamila Gołaszewska-
-Kotlarz opowiedziała o pracach urzędu, a także o historii 
sochaczewskiej samorządności. Dzieciaki zwiedziły też 
gabinety burmistrzów. 

Daniel Wachowski

Wodny plac zabaw powstanie 
na terenie MOSiR, w pobli-
żu pływali „Orka” i zadaszo-
nego lodowiska. Jego budowa 
będzie wiązała się z likwida-
cją części parkingu, ale to nie 
znaczy, że miejsc ubędzie. 
Nowe pojawią się tuż obok, 
na placu zajmowanym przez 
nieczynny skatepark. Par-
kingiem stanie się także plac, 
gdzie obecnie znajduje się si-
łowania plenerowa, zgodnie 
z planem przeznaczona do 
przeniesienia w inne miejsce. 

- Niecka kąpielowa zo-
stanie wyłożona specjal-
ną, miękką nawierzchnią. 
Plac, wyposażymy w oko-
ło siedemnaście zabawek 
wodnych,  w tym obroto-
we armatki wodne umożli-
wiające kierowanie strumie-
niem wody, oraz w parasole 
wodne. Jeśli autorzy koncep-
cji zaproponują inne, ciekaw-
sze rozwiązania, ujmiemy je 
w ostatecznej dokumentacji 
budowlanej – informuje za-
stępca burmistrza Stanisław 
Wachowski. 

I dodaje, że na pierwszym 
miejscu jest bezpieczeństwo, 
dlatego ratusz bardzo moc-
no stawia na miękkie na-
wierzchnie, materiały anty-
poślizgowe i przepuszczające 
wodę. Nie tylko w niecce, ale 
też wokół niej.

- Cały plac zostanie 
ogrodzony i wyposażony 
w sześć kamer monitorin-
gu. Woda tryskająca z za-
bawek, krążąca w obiegu 
zamkniętym, będzie na bie-
żąco uzdatniana – zapewnia 
zastępca burmistrza. 

Obok placu stanie nowy 
budynek zaplecza technicz-
nego z toaletami dla gości. 
W jego pobliżu znajdziemy 
kilka przebieralni, dwadzie-
ścia zewnętrznych szafek 
do przechowywania dro-
biazgów przez osoby korzy-
stające z placu zabaw oraz 

punkty umożliwiające opłu-
kanie się po kąpieli. 

Woda w letnim base-
nie będzie podgrzewana, 
lecz ostateczna decyzja o 
tym, w jaki sposób, zapad-
nie na etapie prac nad kon-
cepcją placu. Rozważa-
nych jest kilka rozwiązań 
– przyłączenie do sieci geo-
termalnej (nitka ciepłocią-
gu już jest ułożona między 
basenem „Orka” a kotłow-
nią przy ul. Reymonta), do-
grzewanie wody z instalacji 
fotowoltaicznej z bankiem 
energii, systemem pomp 
ciepła a także elektryczne 
ogrzewacze przepływowe. 
Być może na system złoży 
się kilka wspomagających 
się wzajemnie rozwiązań. 

Dobrej zabawie zwykle 
towarzyszy muzyka, więc 
na placu nie zabraknie ste-

rowanego z basenu Orka 
systemu nagłośnienia.

- Cały obiekt będzie po-
zbawiony barier, dostępny dla 
niepełnosprawnych. Stwo-
rzymy przestrzeń bez progów 
i zawężonych drzwi, z prze-
nośną pętlą indukcyjną dla 
niesłyszących, oznaczeniami 
brajlowskimi. Wokół placu 
staną ławki z oparciami i bez 
oparć, leżaki, pergole zapew-
niające cień. To będzie prze-
strzeń przyjazna dla każde-
go, kto chce poczuć w sobie 
dziecko. Mamy też pomysł, 
jak ciekawie zagospodarować 
plac poza sezonem, by przez 
osiem miesięcy nie stał pu-
sty – mówi zastępca burmi-
strza, Kamila Gołaszewska-
-Kotlarz.

A r mat k i    i    pa r a so -
le wodne jesienią zosta-
ną zdemontowane a ich 

miejsce zajmą dysze strze-
lające wodą w górę. Je-
śli dodamy do tego zmrok, 
muzykę i światło, mamy 
gotowy przepis na kilku-
nastominutowe zsynchro-
nizowane   widowiskowe 
inscenizacje. W kompute-
rze sterującym wodą, świa-
tłami i muzyką można 
zaprogramować nawet kil-
kanaście różnych pokazów 
woda-światło-dźwięk. 

Gotowy projekt, wraz 
z wszystkimi niezbędnymi 
pozwoleniami i uzgodnie-
niami, ratusz otrzyma pod 
koniec roku i wówczas będą 
mogły ruszyć prace budow-
lane. 

- Na składanie ofert za-
interesowane � rmy mają 
czas do 26 czerwca. Jeśli 
wykonawcę uda się wyłonić 
w pierwszym przetargu, 
umowę podpiszemy jeszcze 
w lipcu, na etapie projekto-
wania i samej budowy nie 
pojawią się nieprzewidzia-
ne problemy, wodny plac 
zabaw otworzymy w przy-
szłym roku, tuż przed wa-
kacjami – mówi burmistrz 
Daniel Janiak. 

Inwestycja jest współfi nansowa-
na kwotą 1.998.000 zł
z Rządowego Funduszu 
Polski Ład: Programu Inwestycji 
Strategicznych. Na jej realizację 
w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej zabezpieczono 
2.418.000 zł.

Następne wakacje 
z wodnym placem zabaw
Po otwartej w Dzień Dziecka „Krainie Przygód” wyposażonej w siedemdziesiąt nowych zabawek, 
będzie to kolejna wyjątkowa atrakcja dla najmłodszych. Ratusz ogłosił przetarg na zaprojektowanie 
i budowę wodnego placu zabaw na terenie MOSiR. Latem zapewni on maluchom świetną zabawę 
i ochłodę, wiosną i jesienią będzie można tam przyjść i obejrzeć pokazy woda-światło-dźwięk.

Luźna koncepcja zagospodarowania terenu obok basenu Orka

FO
T:

 W
W

W
.T

ER
ES

IN
.P

L



25 czerwca 2024  nr 13 (1474)     
SOCHACZEWSKA

4 MIASTO

Z żalem i smutkiem przyjęliśmy wiadomość
o śmierci naszej koleżanki, byłej pracownicy Referatu 

Gospodarczego UM

Henryki Cieślak
Szczere wyrazy współczucia rodzinie, bliskim 

i przyjaciołom przekazują

burmistrz Sochaczewa
Daniel Janiak 

wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego

Sochaczewski   samorząd 
wyda niemal 850 tys. zł na 
zabezpieczenie swoich sys-
temów komputerowych i 
baz danych przed atakami 
hakerskimi. W ponad 90 pro-
centach koszty wdrożenia 
programu „Cyberbezpieczny 
samorząd” pokryje dotacja z 
UE i budżetu państwa. 

Rosja od dawna prowadzi 
wojnę hybrydową z państwa-
mi zachodniej Europy. Na ce-
lowniku służb Putina jest tak-
że Polska, która jasno określa 
swój stosunek do wojny, gło-
śno mówi o ludobójstwie na 
Ukrainie, o niczym niezawi-
nionej agresji na suwerenne 
państwo, apeluje do świata o 
wspieranie naszego wschod-
niego sąsiada. Eksperci są 
zgodni, że Federacja Rosyjska 
testuje nowy rodzaj wojny – 
rozsiewa w sieci fałszywe in-
formacje, podsyca niechęć do 
UE czy uchodźców z Ukrainy, 
atakuje systemy komputero-
we banków, ministerstw, elek-
trowni i innych strategicznych 
dla działania państwa instytu-
cji. Ostatnio głośno było o fał-
szywej depeszy umieszczonej 

na stronie internetowej Pol-
skiej Agencji Prasowej, do-
noszącej o rzekomym pobo-
rze do wojska i skierowaniu 
młodych Polaków do walk 
na Ukrainie. Zagrożenie jest 
poważne, ale można je ogra-
niczać do minimum, choć-
by poprzez wzmocnienie sys-
temów chroniących wrażliwe 
dane. 

By zapewnić sobie nieza-
kłóconą pracę, ratusz planuje 
m.in. zakup serwera, oprogra-
mowania antywirusowego, 
urządzeń i licencji dostępo-
wych, UPS-ów do kompute-
rów i serwerów, generatora 
prądu i urządzenia NAC kon-
trolującego dostęp do we-
wnętrznych sieci UM.  Nie za-
pomniano też o szkoleniach 
dla pracowników. 

Dwuletni projekt „Cyber-
bezpieczny samorząd” ma bu-
dżet w wysokości 848,5 tys. zł, 
w tym 780,6 tys. zł to dotacja z 
Europejskiego Funduszu Roz-
woju Regionalnego i budże-
tu państwa. Wkład własny ra-
tusza to tylko 8 proc. (67,9 tys. 
zł.). Realizowany będzie w la-
tach 2024-2025. 

(daw)

To z czym poprzednicy nie 
mogli uporać się przez wie-
le miesięcy, burmistrz Da-
niel Janiak załatwił w trzy 
tygodnie. Miasto wyprze-
dało 160 ton zalegającego 
surowca, odzyskując za-
mrożone w nim publiczne 
pieniądze. 

Przypomnijmy, że po wybu-
chu wojny w  Ukrainie i  wy-
wołanym przez to kryzy-
sie energetycznym w  Polsce, 
w specjalnym trybie, na mocy 
ustawy, samorządy mogły 
prowadzić dystrybucję węgla. 
Przez pewien czas miało to 
uzasadnienie, jednak gdy sy-
tuacja na rynku ustabilizowa-

ła się, sprzedaż paliwa przez 
miasto w ustalonej cenie stra-
ciła sens. Zdaniem Danie-
la Janiaka poprzednie władze 
przeszacowały zapotrzebowa-
nie, a efektem tego były zale-
gające hałdy węgla. 21 maja 
burmistrz odwiedził skład 
węgla w Trojanowie, pokazał 

problem i wystosował apel do 
potencjalnych nabywców.

- Serdecznie dziękuję 
wszystkim mieszkańcom So-
chaczewa za ogromny odzew, 
zainteresowanie i pomoc w tej 
inicjatywie. Temat jest już nie-
aktualny, miasto zakończy-
ło dystrybucję węgla, a budżet 

Sochaczewa zasili w sumie bli-
sko ćwierć miliona złotych, 
które leżało na placu w Troja-
nowie. Warto podkreślić, że 
odbiorcy nabyli surowiec w ta-
kiej samej cenie, w jakiej kupi-
ło go miasto, bowiem sprzedaż 
poniżej tej kwoty byłaby nie-
zgodna z przepisami i wiązała 
się z naruszeniem dyscypliny 
� nansów publicznych – mówi 
burmistrz. 

Na sesji rady miejskiej 
3 czerwca do uchwały budże-
towej miasta wpisane zosta-
ły przychody w wysokości 70 
tys. zł. Na jednym z kolejnych 
posiedzeń budżet zasilą pozo-
stałe środki uzyskane z tytułu 
sprzedaży węgla. (mf)

Maciej Frankowski

Do wymiany zakwali� ko-
wano 2631 energochłonnych 
opraw sodowych i rtęciowych 
na  wykonane w  technologii 
LED, sterowane zdalnie sys-
temem do zarządzania oświe-
tleniem. To powszechna prak-
tyka we wszystkich miastach, 
że lampy sodowe i  rtęcio-
we znikają z  ulic, bo  porów-
nywalną ilość światła można 
uzyskać z ledów pobierających 
nawet pięć razy mniej energii. 
Ledy mają jeszcze jedną zale-
tę, działają znacznie dłużej niż 
oprawy sodowe. 

Sochaczew w ramach 
dziewiątej edycji Programu 
Inwestycji Strategicznych 
Polski Ład, poświęconego 
modernizacji oświetlenia 
ulicznego, już w grudniu 
ubiegłego roku pozyskał 
bezzwrotną dotację w wy-
sokości 4 mln zł, pokry-
wającą 80 proc. wartości 
wspomnianej   inwestycji. 
Warunkiem przystąpienia 
do jej realizacji było poka-
zanie wkładu własnego sa-
morządu. Na ostatniej sesji 
radni ustalili � nansowanie 
zadania, dokonując zmian 
w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej oraz uchwale 
budżetowej. Inwestycja za-
kończy się w 2025 roku. 

- Bardzo dziękuję radnym 
za zgodę na tę ważną inwesty-
cję. Projekt ten czekał pół roku 
na ustalenia � nansowe pod-
jęte uchwałą rady. Nie chcieli-
śmy dopuścić do konieczno-
ści zwrotu 4 mln pozyskanej 
dotacji. Warto jednak podkre-
ślić, że oprawy lamp wymienia-
ją obecnie samorządy w całej 
Polsce. Wzrost popytu na dany 
produkt automatycznie podno-
si jego cenę, takie są prawa ryn-
ku. Mam nadzieję, że pięć mi-
lionów wystarczy na pokrycie 
całego zakresu planowanej in-
westycji i nie będziemy musieli 
szukać dodatkowych środków. 
Jak będzie w rzeczywistości, po-
każe rozstrzygnięcie przetargu, 
który niebawem ogłaszamy – 
mówi burmistrz Daniel Janiak. 

Sk a lę    pla nowa nego 
przedsięwzięcia   najlepiej ob-
razują liczby. W naszym mie-
ście jest ponad 4500 lamp 
ulicznych. W ostatnich la-
tach, głównie w ramach kom-
pleksowej   przebudowy dróg, 
miasto wymieniło około ty-
siąca starych opraw, zaczyna-
jąc w pierwszej kolejności od 
tych o mocy 250W lub nawet 
400W. Wymiana kolejnych 
ponad 2600 opraw zacznie 
pełną modernizację oświe-
tlenia ulicznego, co wpłynie 
na poprawę komfortu życia 
i bezpieczeństwa mieszkań-
ców, przy uwzględnieniu 
aspektów ekologicznych.

Efektem wymiany opraw 
lamp będzie obniżenie ener-
gochłonności   oświet le-

nia poprzez redukcję mocy 
opraw świetlnych o mi-
nimum 50 proc. Co waż-
ne, ledy pobierają znacznie 
mniej prądu, ale odpowied-
nio dobrane z powodze-
niem spełniają obowiązują-
ce w Polsce normy dotyczące 
oświetlenia dróg. 

- Jest to oczywiście za-
leżne od pory roku, ale 
uśredniając, wydajemy na 
energię elektryczną po-
trzebną do oświetlenia ulic, 
skwerów i parków ponad 
100 tys. zł miesięcznie. Jak 
zatem łatwo policzyć inwe-
stycja pozwoli miastu każ-
dego roku zaoszczędzić 
dużo pieniędzy – mówi za-
stępca burmistrza Stani-
sław Wachowski. 

Jaśniej i oszczędniej
Zapowiadany pół roku temu bardzo ważny projekt w końcu doczeka się realizacji. Na 
ostatniej sesji, w piątek 21 czerwca, rada miejska wyraziła zgodę dla przedsięwzięcia 
Rozświetlamy Sochaczew, zakładającego wymianę oświetlenia ulicznego.

Miasto zakończyło sprzedaż węgla

„Cyberbezpieczny 
samorząd” w dwa lata

Jak podaje portal Mazovia.
pl, Adam Struzik (PSL) po 
raz siódmy został wybrany 
marszałkiem województwa. 
Wicemarszałkami są Wiesław 
Raboszuk (KO) i Rafał Raj-
kowski (KO), w skład zarządu 
województwa weszły ponad-
to Janina Ewa Orzełowska 
(PSL) i Anna Katarzyna Brze-
zińska (KO).

Radni wybrali także wiceprze-
wodniczących sejmiku, dzię-
ki czemu uzupełniony został 
skład prezydium. Zostali nimi: 

sochaczewianin Marcin Pod-
sędek oraz Paulina Piechna-
-Więckiewicz. W ten sposób 
znamy już całe prezydium sej-
miku, któremu przewodniczy 
Ludwik Rakowski. 

Przypomnijmy, że w skład 
Sejmiku Województwa Ma-
zowieckiego wchodzi: 20 rad-
nych z PiS, 20 radnych z KO, 8 
radnych z Trzeciej Drogi (2050 
Szymona Hołowni – PSL, jed-
na radna z Lewicy, jeden radny 
z Konfederacji i Bezpartyjnych 
Samorządowców oraz jeden 
radny niezrzeszony. 

Adam Struzik po raz siódmy 

KONDOLENCJE
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Daniel Wachowski

Sięgając pamięcią do po-
czątków sochaczewskiej sa-
morządności, rewitalizacja 
stadionów może być porów-
nywana jedynie z budową 
basenu Orka. Ponad dwie de-
kady temu na pływalnię wy-
dano ponad 16 mln zł, teraz 
na modernizację stadionów 
miasto zabezpieczyło 34,43 
mln zł, w tym 30 mln zł  po-
chodzące z dotacji z Rządo-
wego Programu Inwestycji 
Strategicznych „Polski Ład”. 
Inwestycja będzie � nanso-
wana z trzech budżetów z lat 
2024-2026, przy czym głów-
ne wydatki zaplanowano na 
przyszły oraz 2026 rok.

- Bez posła Macieja Ma-
łeckiego nie byłoby tych in-
westycji. To on zainicjował 
serię spotkań z kibicami, za-
wodnikami, trenerami, pra-
cownikami MOSiR-u, by 
wspólnie wypracowali za-
kres przebudowy stadionu 
w Chodakowie. To on sku-
tecznie zabiegał o potężną, 
trzydziestomilionową dota-
cję od rządu. Dzięki temu 
nasz wkład własny w tę in-
westycję będzie stanowił je-
dynie 10-15 procent ogól-
nych kosztów – przypomina 
burmistrz Daniel Janiak.

Na składanie ofert � r-
my zainteresowane kon-
traktem mają czas do 27 
czerwca. Jeśli za pierwszym 
podejściem uda się wyłonić 
wykonawcę, na przebudo-
wę obiektów będzie miał 26 
miesięcy, od dnia podpisa-
nia umowy. 

- Obydwa stadiony będą 
czynne. W centrum i Cho-
dakowie odbywają się tre-
ningi, zawody, imprezy 
sportowe, a zawodnikom 
i trenerom zależy na dzia-
łaniu przynajmniej części 
tych obiektów. Wykonaw-
ca będzie musiał uzgodnić 
harmonogram prac, by nie 
zakłócać kalendarza im-
prez miejskich i klubowych 
rozgrywek – deklaruje bur-
mistrz. 

Idzie rewolucja na stadionach
To jedna z największych inwestycji ostatnich lat w naszym mieście i z pewnością największa w sochaczewskim sporcie. Ratusz ogłosił 
przetarg na wykonanie pełnej metamorfozy stadionów przy ulicy Warszawskiej i Chopina. Za dwa lata na terenie Orkana staną 
dwa budynki klubowe, przebudowane zostaną boiska treningowe i korty tenisowe. Z kolei w Chodakowie sportowa brać zyska 
przestronny budynek klubowy, całoroczne zadaszone boisko i znacznie większą niż dotychczas trybunę. 

Stadion przy ul. Chopina 101 
W Chodakowie, w kompleksie przy ul. 
Chopina, zakres prac także jest mocno 
rozbudowany. Najbardziej oczekiwane 
przez środowisko sportowe obiekty to 
budynek klubowy i zadaszone boisko 
pozwalające trenować także zimą oraz 
po zmroku, co dotychczas było niemoż-
liwe. Oczywiście obydwa są w projekcie 
i będą realizowane. To Chodaków 
przetestuje nowe rozwiązanie, czyli halę 
pneumatyczną osiągającą w szczycie 
wysokość 19 metrów, która przykryje 
boisko treningowe. Od jesieni do wiosny 
o temperaturę w jej wnętrzu zadbają dwie 
nagrzewnice – główna i rezerwowa. 
Budynek klubowy o powierzchni 
użytkowej 356 m2 ma pełnić funkcję 
zaplecza sanitarno-szatniowego dla 
całego stadionu, w tym kibiców. Znajdą 
się w nim aż dwadzieścia trzy pomiesz-
czenia, w tym toalety dla mężczyzn, kobiet i osób 
niepełnosprawnych, cztery szatnie dla zawodników 
wraz z łazienkami i natryskami, oddzielne szatnie z 
zapleczem sanitarnym dla sędziów, pomieszczenia 
trenerów, magazyn sprzętu oraz przestronna sala 
konferencyjna. Pod stopami zawodników znajdzie 
się podgrzewana podłoga a nad głowami fotowolta-
ika produkująca prąd na potrzeby obiektu. 
Boisko z halą pneumatyczną – treningowe, 
całoroczne, o nawierzchni z trawy syntetycz-

nej, ma mieć wymiary 65 x 85 m. Przykryte 
zostanie   t ymczasowym,   pneumatycznym 
zadaszeniem o wysokości 19 m. Zamiast 
stałej konstrukcji projektanci zaproponowali 
nadmuchiwany namiot, który w chłodne 
czy deszczowe dni zapewni osłonę przed 
warunkami atmosferycznymi. Dwuwarstwowa 
powłoka syntetyczna utrzymywana będzie 
podgrzewanym powietrzem wdmuchiwanym 
do wnętrza hali, zostanie też ono oświetlone. 

Do hali wejdziemy przez drzwi obro-
towe, a w razie alarmu skorzystamy 
z dodatkowych czterech drzwi ewa-
kuacyjnych. 
Zaplecze kontenerowe - sanitarno-
-szatniowe dla boiska treningowego 
ma mieć powierzchnię 93 m2. Znajdą 
się w nim dwie szatnie (każda po 
13,6 m2) wraz z łazienkami i prysz-
nicami (po 13 m2), pomieszczenie 
techniczne (14 m2), szatnia sędziów 
wraz z łazienką (łącznie 13 m2), oraz 
toalety.
Bieżnia – okrężna, trzytorowa, 
o    naw ie r zc hn i    p o l i u re t anowe j , 
poprowadzona wokół istniejącego 
trawiastego boiska do piłki nożnej, 
ma mieć długość 400 m. Użytkow-
nicy prosili, by na boisku głównym 
zostawić trawę naturalną, jedynie 

zaprojektować system nawadniający, i tak się 
stało. 
Boisko do plażówki – powstanie w pobliżu bo-
iska ze sztuczną nawierzchnią. Ma mieć wymiary 
15 x 24 m. 
Trybuna i chodniki – docelowo powiększona 
i zadaszona trybuna ma zmieścić 476 kibiców. 
Gdy będzie gotowa, ekipy zabiorą się za budowę 
chodników, parkingu oraz dodatkowego wejścia 
i wjazdu od ul. Włókienniczej. 

Stadion przy ul. Warszawskiej 80 
Dotychczas na tym terenie przebudowano trybuny 
oraz boisko główne do rugby i piłki nożnej otoczone 
sześciotorową bieżnią. W nowym etapie ratusz posta-
wi budynek administracyjno-szatniowy dla rugbistów 
i piłkarzy, budynek dla tenisistów, nową kasę. Grun-
townie przebudowane zostaną duże i małe boiska 
treningowe, korty tenisowe, powstaną nowe chodniki 
i miejsca parkingowe. Wcześniej ekipy ułożą zupełnie 
nowe instalacje c.o., gazu, wodno-kanalizacyjną, 
elektryczną, rozbudują sieć kanalizacji sanitarnej i 
deszczowej. 
- Niestety pożegnamy się z obecnie wykorzystywa-
nym parterowym budynkiem klubowym, w którym 
znajdują się szatnie dla zawodników, biura i kotłownia. 
Dla wielu to historyczny obiekt, w którym świętowano 
wielkie wygrane, setki razy omawiano właśnie skoń-
czony mecz. Musiał zostać przeznaczony do rozbiór-
ki, bo potrzebne jest miejsce pod budowę siedziby 
dla tenisistów. Sentyment jednak pozostanie – mówi 
Daniel Janiak. 
Budynek klubowy – będzie miał dwie kondygnacje i 
powierzchnię użytkową 717 m2. Na parterze znajdzie 
się hol, pomieszczenia techniczne, szatnie z natryska-
mi dla zawodników, wc dla niepełnosprawnych oraz wc 
ogólnodostępne dla kibiców. Na piętrze znajdą się trzy 
pomieszczenia biurowe, gabinet masażu, szatnie sę-
dziowskie, wc oraz sala narad dla 50 osób z aneksem 
kuchennym. Całość uzupełni taras o powierzchni 100 
m2, z którego można będzie oglądać mecze. 
Budynek tenisowy i kasa – to parterowy obiekt o 
powierzchni 156 m2. Zaprojektowano w nim szatnie 
z prysznicami, wc dla niepełnosprawnych wc męskie, 

pomieszczenie biurowe, magazynowe oraz gospodar-
cze. Kasa znajdzie się przy głównej bramie wejściowej 
od ul. Warszawskiej. Ma mieć 3,40 m2 powierzchni.
Duże boisko treningowe – duże boisko do piłki 
nożnej i rugby o wymiarach 68,4 x 120 m i sztucznej 
nawierzchni zostanie oświetlone, ogrodzone, wypo-
sażone w dwie kabiny dla zawodników, piłkochwyty, 
bramki do piłki nożnej i słupy do rugby oraz trybunę 
dla kibiców. Trybuna trzyrzędowa pomieści na krzeseł-
kach sto osób.
Małe boisko treningowe - do piłki nożnej o wymia-
rach 26 x 56 m będzie miało naturalną nawierzchnię, 
wyposażone zostanie w dwie kabiny dla zawodników, 
bramki, piłkochwyty, będzie też system nawadniający 
murawę. 

Zespół czterech kortów tenisowych - o nawierzchni 
z mączki ceglanej (w tym jeden ze ścianką treningową) 
wraz z nawodnieniem, oświetleniem, ogrodzeniem 
oraz drenażem odprowadzającym wody deszczowe 
do zbiorników retencyjnych.
Na koniec wykonawca ułoży chodniki i utwardzi kostką 
miejsca parkingowe. 
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Izabela Goryniak

Urszula Cielniak, naczelnik 
Wydziału Inwestycji i Mo-
dernizacji, odpowiedzialna 
za powstanie obiektu (któ-
rym administruje Zakład 
Gospodark i   Komuna l-
nej) podkreśla, że wszyst-
kie zamontowane na placu 
zabawki i urządzenia po-
siadają certy� katy bezpie-
czeństwa, a ocena ryzyka 
całości obiektu jest bardzo 
dobra - w skali od zera do 
czterech jest to jeden. 

Bezpieczeństwo korzy-
stających zapewnia też cer-
ty� kowane podłoże, któ-
rego grubość i poziom 
amortyzacji uzależnione 
są od wysokości poszcze-
gólnych urządzeń. Ryzy-
ko zwiększa jednak ogrom-
ne zainteresowanie, jakim 
cieszy się Kraina Przygód 
– korzystają z niej prawdzi-
we tłumy dzieci i urządze-
nia do zabawy są obłożone 
ponad miarę. - W związku 
z tym konieczne jest podję-
cie działań edukacyjnych, 
zwiększających świadomość 
rodziców dotyczącą bez-
piecznego korzystania z pla-
cu – mówi zastępca burmi-
strza Stanisław Wachowski. 

Mimo iż obowiązuje re-
gulamin korzystania z Kra-
iny Przygód, z którym warto 
zapoznać się przed rozpoczę-
ciem zabawy (jest wywieszo-
ny w dwóch miejscach na 
terenie ogrodu), przy po-
szczególnych urządzeniach 
zostaną zamontowane ta-
bliczki informujące o tym, ile 
dzieci jednocześnie i w jakim 
przedziale wiekowym może 
korzystać z danej zabawki. 

– To rodzice najlepiej 
potra� ą ocenić sprawność 
swoich dzieci i zdecydować, 
czy mogą korzystać z kon-
kretnych urządzeń – pod-
kreśla Urszula Cielniak. 
– Wiek ma mniejsze zna-

czenie niż sprawność moto-
ryczna malucha, a tę najle-
piej znają opiekunowie. Co 
prawda Kodeks wykroczeń 
przewiduje, że, osoby ma-
jące obowiązek opieki nad 
małoletnim do lat siedmiu, 
dopuszczając do jego prze-
bywania w okolicznościach 
niebezpiecznych dla zdro-
wia mogą otrzymać grzyw-
nę lub naganę, ale jest tam 
napisane również, że obo-
wiązek ten dotyczy „innych 
osób niezdolnych rozpo-
znać lub obronić się przed 
niebezpieczeństwem”. Nie 
chcemy tu nikogo straszyć 
karami, uczulamy po pro-
stu na to, że rodzic ma obo-
wiązek sprawowania opieki 
nad dzieckiem – dodaje na-
sza rozmówczyni.

Jak zatem przygotować 
siebie i dziecko do korzy-
stania z Krainy Przygód? 
Najlepiej przejść z pod-
opiecznym przez cały plac, 
przyjrzeć się każdej zabaw-
ce, razem z dzieckiem zde-
cydować, czy jest już goto-
we do korzystania z niej, 
czy nie. Często jest bowiem 
tak, że opiekun siada na 
ławce, zajmuje się telefo-

nem, a dziecko samodziel-
nie eksploruje plac zabaw. 
Przynajmniej na początku 
jest to niewskazane, rodzi-
ce powinni poznać urzą-
dzenia, z których korzy-
stają najmłodsi. – Weźmy 
jeszcze pod uwagę fakt, że 
przy tej liczbie dzieci, które 
obecnie korzystają z Krainy 
Przygód, zaopiekowanie 
się więcej niż jedną osobą 
jest trudne, łatwo malucha 
stracić z oczu – mówi Ur-
szula Cielniak. – Sama by-
łam z dwójką wnuków na 
placu i musiałam mieć oczy 
dookoła głowy, bo w tłumie 
łatwo dziecko zgubić. 

Pojawiają się głosy, aby 
najbardziej   wymagające 
urządzenia, np. takie, gdzie 
zjeżdża się na poręczach, 
wyłączyć z użytkowania, 
ale zdaniem osób odpowie-
dzialnych za Krainę Przy-
gód to nie jest dobry kie-
runek. Plac ma rozwijać 
sprawność dzieci, stawiać 
przed nimi wyzwania, a 
to, że któreś z nich nie jest 
w stanie skorzystać z dane-
go urządzenia, nie oznacza, 
że powinno zabrać się taką 
możliwość pozostałym. 

– Kolejny raz podkre-
ślam, że to opiekun wie naj-
lepiej, jakie możliwości ma 
dziecko i dlatego powinien 
decydować, z których zaba-
wek może korzystać i ase-
kurować podczas korzy-
stania za pierwszym razem 
– dodaje U. Cielniak.

Przy okazji uczula, że 
powinniśmy wszyscy dbać 
o całość Krainy Przygód – 
a szczególnie o nowe nasa-
dzenia, których jest dużo i 
trzeba dać im czas na uko-
rzenienie się i wyrośnięcie. 
Do chodzenia po placu słu-
żą alejki, nie ma potrzeby 
deptania trawy i młodych 
jeszcze krzewów i traw. 

Kraina Przygód jest 
monitorowana, zainstalo-
wano kilkanaście kamer, 
znajdują się one przy więk-
szości urządzeń. Plac jest 
pod stałym nadzorem, ale 
urząd rozważa dodatkowo 
zatrudnienie osób bezpo-
średnio czuwających nad 
bezpieczeństwem   uży t-
kowników i zabawek. Naj-
więcej zależy jednak od nas 
samych, od poczucia od-
powiedzialności za własne 
dzieci i wspólne mienie.

W kramnicach miejskich 
odbyło się wydarzenie 
a r t y s t yc z n e   „ K o c h a m 
Polskę”. Na konkurs pla-
styczny pod tym samym 
tytułem wpłynęło ponad 
dwieście prac z całego kra-
ju, z których nagrodzono 
aż czterdzieści sześć. 

Na XII Ogólnopolski Kon-
kurs Plastyczny im Włady-
sława Ślewińskiego pt „Ko-
cham Polskę... Ojczyzna 
Przyszłości” nadesłano 227 
prac. Dostarczyły je szkoły, 
domy kultury i pracownie 
plastyczne m.in. z Rydzyna, 
Nowego Targu, Żyrardowa, 
Rybna, Witkowic, Warsza-
wy i Baranowa. Podsumo-
wanie konkursu rozpoczął 
hymn Polski i znakomi-
ty występ chóru PSM I i II 
stopnia im. Fryderyka Cho-
pina w Sochaczewie pod 
kierunkiem Iwony Nie-

myjskiej. Potem odczytano 
protokół jury z nazwiska-
mi zwycięzców. Nagrody 
dla najlepszych ufundo-
wali m.in. Prezydent RP, 
M i n is ters t wo   Ku lt u r y 
i Dziedzictwa Narodowe-
go, burmistrz Sochaczewa 
(wręczała je wiceburmistrz 
Kamila Gołaszewska-Ko-
tlarz), Muzeum Ziemi So-
chaczewskiej i Pola Bitwy 
nad Bzurą, gminy Młodzie-
szyn, Teresin i Nowa Sucha. 

Organizatorami wyda-
rzenia byli Towarzystwo 
Przyjaciół Malarstwa Wła-
dysława Ślewińskiego z Ja-
rosławem Miaśkiewiczem 
na czele oraz Miejska Bi-
blioteka Publiczna. Nagro-
dzone prace można oglądać 
do końca sierpnia w gale-
rii biblioteki - i warto to 
zrobić, bo malarskie wizje 
„Polski przyszłości” są bar-
dzo interesujące. (ig)

Polska przyszłości 
oczami dzieci

Bezpieczne korzystanie 
z Krainy Przygód
Oddana do użytku 1 czerwca Kraina Przygód, czyli ultranowoczesny plac zabaw 
przy alei 600-lecia, cieszy się ogromnym powodzeniem wśród mieszkańców 
miasta i okolic. Niektórzy mają jednak wątpliwości związane z bezpieczeństwem 
bawiących się dzieci. Czy słusznie? Sprawdziliśmy.

W Miejskim Przedszkolu 
nr 7 im. Marii Montessori 
odbył się Piknik Rodzinny. 
Do przedszkola przybyły 
całe rodziny, na które cze-
kała moc atrakcji: dmu-
chaniec, wata cukrowa, 
malowanie twarzy, tatu-
aże, bańki mydlane, zaba-
wy ruchowe prowadzone 
przez animatorkę. 

Odwiedziła nas też maskot-
ka Minionka i Misia Ted-
dy Eddi. Dzieci miały okazję 
obejrzeć wóz strażacki, zro-
bić sobie pamiątkowe zdjęcie 

z żołnierzami z 3 Warszaw-
skiej Brygady Rakietowej 
Obrony Powietrznej oraz 
poznać techniki pierwszej 
pomocy z udziałem Klu-
bu Honorowych Dawców 
Krwi. Można też było po-
rozmawiać o zdrowiu z eks-
pertkami z Powiatowej Stacji 
Sanitarno-Epidemiologicz-
nej. Na pikniku nie zabrakło 
pysznych ciast upieczonych 
przez rodziców. Wszystkim 
osobom, które przyczyniły 
się do organizacji pikniku - 
serdecznie dziękujemy.
Miejskie Przedszkole nr 7

Piknik Rodzinny
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Maciej Frankowski

W ostatnich tygodniach 
zakończono prace na ul. 
Łąkowej, Wczasowej, To-
mickiego, Jana Kazimierza 
oraz Cmentarnej. Firma 
Strabag położyła tam już 
drugą, ścieralną warstwę 
asfaltu. Niewykluczone są 
drobne prace kosmetycz-
ne. Takie jak na ul. Jasnej, 
gdzie będą jeszcze wyty-
czane pobocza z warstwy 
tłuczniowej.

Na ostatnią warstwę na-
kładki bitumicznej czekają 
ul. Graniczna oraz Żytnia. 
Opóźnienie na Granicz-
nej spowodowane jest ko-
niecznością usunięcia słu-
pa energetycznego z pasa 
drogowego. Odbywa się to 
na warunkach właścicie-
la infrastruktury, czyli za-
kładu energetycznego. Gdy 
tylko problem zostanie roz-
wiązany, wykonawca prze-
budowy drogi zakończy 
prace. Z kolei w ul. Żytniej 
trzeba jeszcze wyregulować 
instalacje podziemne.

Zaawansowane roboty 
prowadzone są w ul. Rey-
monta. Budowlańcy wko-
pali już pod ziemię ponad 

Liczba prób wyłudzeń kre-
dytów na cudze dane rośnie. 
Ministerstwo   Cyfryzacji 
wprowadziło więc do apli-
kacji mObywatel 2.0 usługę 
Zastrzeż PESEL. Dzięki niej 
użytkownik może zastrzec 
swój numer PESEL, cofnąć za-
strzeżenie i ponownie je usta-
wić. Widzi też, jakie � rmy i 
instytucje sprawdzały jego nu-
mer PESEL i z jakiego powodu. 

Od 1 czerwca instytucje � -
nansowe mają obowiązek 
sprawdzenia statusu nume-

ru PESEL, np. przed udzie-
leniem pożyczki. By ustrzec 
się niemiłych niespodzianek, 
każdy z nas może w aplika-
cji mObywatel 2.0: zastrzec 
własny numer PESEL, cof-
nąć zastrzeżenie (beztermi-
nowo lub czasowo), dowie-
dzieć się, kto sprawdzał jego 
numer PESEL i z jakiego po-
wodu, sprawdzić historię 
swoich zastrzeżeń.

Zastrzeżenie numeru PE-
SEL zabezpiecza przed nie-
chcianym kredytem lub za-
kupem na raty. Co istotne, po 

zastrzeżeniu numeru PESEL 
nadal można pójść do leka-
rza, zrealizować receptę, zała-
twić sprawę w banku lub urzę-
dzie. Cofanie zastrzeżenia jest 
przydatne, gdy chcemy z nie-
go skorzystać, np. wziąć kre-
dyt lub kupić sprzęt na raty. Po 
cofnięciu zastrzeżenia można 
ponownie zabezpieczyć swój 
numer PESEL. 

Kolejną przydatną funk-
cją usługi Zastrzeż PESEL 
jest historia, w której spraw-
dzimy m.in. kto, kiedy i z 
jakiego powodu sprawdzał 

nasz numer PESEL. Funkcja 
ta pomaga w wychwyceniu 
prób jego nieuprawnionego 
wykorzystania. 

Od 1 czerwca banki i inne 
instytucje będą miały obowią-
zek sprawdzać, czy PESEL jest 
zastrzeżony np. przed udzie-
leniem kredytu. Jeśli mimo 
zastrzeżenia powstanie zo-
bowiązanie, instytucje te nie 
będą mogły dochodzić rosz-
czeń z tego tytułu. 

Więcej informacji o 
usłudze na stronie www.
info.mObywatel.gov.pl 

W lipcu i sierpniu jeszcze 
na starych zasadach, a jeśli 
wszystko pójdzie zgodnie 
z planem, to od września 
w rozszerzonym zakresie. 
Miasto ogłosiło przetarg na 
usługę odbioru, transportu 
i utylizacji śmieci wytwa-
rzanych w naszych domach. 
Mieszkańców zapewne ucie-
szy, że wrócą zbiórki odpa-
dów wielkogabarytowych, 
pojawią się też nowe pojem-
niki – na odzież i tekstylia.

Aktualna, trwająca od 2,5 
roku umowa z � rmą Partner, 
pierwotnie miała zakończyć 
się 30 czerwca. Ratusz podpi-
sał jednak do niej aneks.

- Ze względu na rozpo-
czynającą się nową kadencję 
samorządu i przez to krót-
ki czas na wprowadzenie 
zmian do warunków zamó-
wienia w ogłaszanym prze-
targu, zdecydowaliśmy się 
na zawarcie porozumienia 
z operatorem i przedłużenie 
aktualnej umowy. Na tych 
samych zasadach co dotych-
czas śmieci będą odbierane 
w lipcu i sierpniu. Mieszkań-
cy domów jednorodzinnych 
mogą zapoznać się z harmo-
nogramami na stronie in-
ternetowej   Sochaczew.pl, 
otrzymać je w UM. Są tak-
że dostarczane przez Part-
nera w czasie odbioru śmieci 
– tłumaczy zastępca burmi-
strza, Stanisław Wachowski.

Przetarg na kolejny okres 
został już ogłoszony. Ratusz 
chce wprowadzić zmiany po-
legające na rozszerzeniu za-
kresu usług.

- Zgodnie z sugestiami 
naszych mieszkańców, w 
odpowiedzi na ich potrze-

by, wprowadziliśmy kilka 
zmian. Przynajmniej dwa 
razy w roku chcemy odbie-
rać odpady wielkogabary-
towe. Mieszkańcy domów 
jednorodzinnych, w okre-
ślonych w harmonogramie 
terminach, będą mogli je 
pozostawiać w wyznaczo-
nych miejscach przy po-
sesjach. Natomiast miesz-
kańcy bloków wspólnot i 
spółdzielni   mieszkanio-
wych przy śmietnikach. 
Drugą istotną zmianą, któ-
rą wprowadzamy, będzie 
segregowanie nowej frak-
cji odpadów. Pojawią się 
pojemniki na odzież i tek-
stylia – dodaje Stanisław 
Wachowski. 

Dojdzie do tego, jeśli mia-
stu uda się rozstrzygnąć prze-
targ. Na oferty od � rm śmie-
ciowych ratusz czeka do 15 
lipca. Zgodnie z warunka-
mi zamówienia nowa umo-
wa ma obowiązywać przez 
dwa lata, czyli do 31 sierpnia 
2026 roku. 

Na terenie miasta � rma 
wywożąca śmieci musi regu-
larnie odwiedzać 295 bloków 
i kamienic należących do 
wspólnot i spółdzielni miesz-
kaniowych oraz 5780 prywat-
nych domów. Jak szacuje Wy-
dział Ochrony Środowiska, 
w dwa lata objęte nową umo-
wą sochaczewianie wytwo-
rzą: 12,5 tys. ton zmieszanych 
odpadów komunalnych, 4,7 
tys. ton bioodpadów, wrzu-
cą do pojemników 2 tys. ton 
plastiku i metalu, 1,5 tys. ton 
popiołu, 1,1 tys. ton szkła, ty-
siąc ton tektury, 300 ton od-
padów wielkogabarytowych i 
100 ton tekstyliów.

(mf)Zastrzeż PESEL i chroń swoje dane

Projekt zakończy
Wojska Polskiego
Mała Ojczyzna Chopina - historyczny projekt drogowy, w ramach którego 
w niespełna dwa lata Sochaczew przebuduje 33 ulice, powoli zmierza 
do końca. Prace zakończyły się na 27 ulicach, na pięciu wciąż trwają. Pozostała 
ul. Wojska Polskiego, na którą ekipa budowlana wejdzie podczas wakacji.

Planowane zmiany 
w odbiorze śmieci

REYMONTA WRÓBLEWSKIEGO
połowę planowanej sieci 
deszczowej i od tempa prac 
zależy, kiedy przeniosą się 
na ulicę Wojska Polskie-
go, gdzie też w planach jest 
nowa kanalizacja burzowa. 
Zakończenie przebudowy 
Reymonta i rozpoczęcie 
Wojska Polskiego odbędzie 
się najprawdopodobniej na 
przełomie lipca i sierpnia. 
Na odcinku tej ulicy zdję-
ta zostanie nawierzchnia 
z trylinki i pojawi się asfalt 
oraz nowe krawężniki. Wy-
mieniony będzie też znisz-
czony fragment chodni-
ka na Wojska Polskiego, na 
odcinku od ul. Mazowiec-

kiej do 15 Sierpnia. Remont 
całej blisko kilometrowej 
ulicy będzie wymagają-
cy i może potrwać do koń-
ca tego roku. Tymczasem 
rozpoczęły się już roboty 
na prostopadłej do Wojska 
Polskiego ulicy Wróblew-
skiego. 

R e a l i z a c j a    pr o j e k-
tu Mała Ojczyzna Chopi-
na - przebudowa 33 dróg 
miejskich ruszyła wiosną 
ubiegłego roku. Całkowi-
ty koszt inwestycji to 28,1 
mln, z czego 21,85 mln zł 
stanowią środki zewnętrz-
ne pozyskane przez miasto 
z Polskiego Ładu. 

Przypomnijmy przy tej 
okazji, że z innego rządowe-
go funduszu miasto otrzy-
mało niemal 700 tys. zł 
dotacji na remont ulic Ko-
ścińskiego (odcinek 290 me-
trów od 15 Sierpnia do torów 
przy cegielni) oraz Kon-
stytucji 3 Maja (277 m). Na 
obydwu zostanie usunię-
ta warstwa asfaltu i położo-
na nowa. Ekipy wyregulują 
studzienki, a na Konstytucji 
3 Maja dodatkowo wymie-
nią dwa progi zwalniające. 
Wartość prac to prawie mi-
lion złotych. Rządowy Fun-
dusz Rozbudowy Dróg po-
kryje 70 proc. kosztów robót.
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Izabela Goryniak

W 2019 roku kilku zapa-
lonych poszukiwaczy hi-
storycznych   artefaktów 
z Sochaczewa i okolic po-
stanowiło połączyć siły 
i stworzyć zespół. Rok póź-
niej powstało stowarzysze-
nie Sochaczewska Grupa 
Odkrywców Historii, któ-
re dziś liczy czterdziestu 
członków i jest coraz bar-
dziej widoczne, bo do po-
szukiwań dołączyło też 
edukację. 

– Są wśród nas miłośnicy 
historii I i II wojny światowej, 
bitwy nad Bzurą, pasjona-
ci starszych dziejów – mówi 
Daniel Wylot, wiceprezes za-
rządu stowarzyszenia. – Nie 
ma wśród nas zawodowych 
historyków, prywatnie każdy 
robi coś innego, ale łączy nas 
pasja - dodaje.

- Nie trzeba spełniać 
rygorystycznych wyma-
gań, ale, aby dołączyć do 
SGOH, wskazana jest re-
komendacja kilku człon-
ków stowarzyszenia. Gene-
ralnie wśród nas są osoby, 
które chcą dać coś od sie-
bie i mają ducha społeczni-
ka. My nie tylko szukamy, 
ale organizujemy akcje dla 
dzieci i prowadzimy dzia-
łalność edukacyjną oraz 
popularyzującą historię 
– dodaje członek zarządu 
stowarzyszenia Krzysztof 
Kwiatkowski. 

Odkrywców historii łą-
czy więc nie tylko pasja, 
ale i gen społecznikowski. 
Ostatnio mogliśmy ich spo-
tkać choćby na miejskim 
Dniu Dziecka, gdzie w „pia-
skownicy” dzieci poszuki-
wały „skarbów”, a nagrodą 
główną, wylosowaną przez 
jednego z  małych odkryw-
ców, był wykrywacz metali. 
Wszystko to zostało zorga-
nizowane w ramach wolon-
tariatu. O nagrody zadbali 
członkowie grupy, zakupu-
jąc je z własnych środków. 
Ale, jak mówią odkrywcy 
historii, wszelkie wydat-
ki rekompensuje z nawiąz-
ką radość najmłodszych ze 

znalezienia prawdziwego 
skarbu i możliwość dziele-
nia się wiedzą. 

Poszukiwanie pamiątek 
historycznych za pomocą 
wykrywaczy metali nie jest 
tak prostą sprawą, jak mo-
głoby się wydawać. Nie wy-
starczy wziąć detektor i ru-
szyć przed siebie. Zasady są 
uregulowane prawnie, każ-
dorazowo potrzebna jest 
pisemna zgoda właścicie-
la terenu, na którym pro-
wadzone będą poszuki-
wania. Dodatkowo, jeśli 
w grę mogą wchodzić za-
bytki, musi być też zgoda 
Wojewódzkiego Konserwa-
tora Zabytków. Lepiej więc 
działać w zorganizowanej 
grupie, znającej przepisy 
i zasady, potra� ącej zała-
twić wszelkie niezbędne 
formalności. 

Znajduje się nierzadko 
artefakty, których wcale się 
nie szukało. W czasie po-
szukiwań w lasach człon-
kowie SGOH natra� li już 
wielokrotnie na niewybu-
chy lub niewypały pocho-
dzące najczęściej z czasów 
obu minionych wojen. W 
takim przypadku również 
obowiązują formalne zasa-
dy – teren należy zabezpie-
czyć przed dostępem osób 
postronnych, powiadomić 
policję, która z kolei, po we-
ry� kacji, wzywa saperów. 

– Przygotowania do 
konkretnych poszukiwań 
też zabierają dużo czasu – 
mówi Krzysztof Kwiatkow-
ski. – Trzeba znaleźć stare 
mapy, nałożyć je na współ-
czesne, sprawdzić, na jakiej 
działce leży interesujący 
nas obszar, otrzymać zgodę 
na poszukiwania od właści-
ciela terenu, a następnie, po 
spełnieniu wszystkich for-
malności, od właściwego 
miejscowo   konserwatora 
zabytków – wylicza. 

Nie każde wyjście w teren 
kończy się sukcesem. Bywa, 
że odkrywcy natra� ą jedynie 
na śmieci, złom, albo rzeczy, 
którymi muzea nie są zainte-
resowane, mającymi wartość 
sentymentalną – guziki, po-

pularne monety itp. O war-
tości znalezisk i ich dalszym 
losie decyduje konserwator 
zabytków. Wiele z przedmio-
tów znalezionych przez so-
chaczewskich poszukiwaczy 
tra� a do Muzeum Ziemi So-
chaczewskiej i Pola Bitwy nad 
Bzurą. Mniej ważne historycz-
nie artefakty (np. popularne 
łuski) pozostają w gestii po-
szukiwaczy i są wykorzysty-
wane na przykład w akcjach 
edukacyjnych, zakopywane 
jako skarby w piaskownicach 
albo eksponowane w stoisku 
w czasie wydarzeń. 

Grupa ściśle współpra-
cuje z naszym muzeum. 
Po pierwsze ma tam sie-
dzibę, po drugie znalezio-
ne artefakty tra� ają głów-
nie do tej placówki, a po 
trzecie pracownicy słu-
żą na bieżąco konsultacją 
merytoryczną, dzięki cze-
mu znalezisko może być ła-
two osadzone w czasie, jak 
dwie � bule (zapinki) z III 
wieku naszej ery znalezio-
ne przez Krzysztofa Kwiat-
kowskiego, czy siekierka z 
epoki brązu (to duma Da-
niela Wylota). Odkrywcy 
znaleźli też pieczęć jedne-
go z książąt mazowieckich, 
ale w stanie uniemożliwia-
jącym jej przypisanie kon-
kretnemu władcy. Jednym 
z najważniejszych odkryć 
są odnalezione przez inne-
go członka SGOH – Seba-
stiana, pieczęcie z napisem  
„KADRA 7 DYWIZJONU 
TABORÓW”, ukryte naj-

prawdopodobniej przez o� -
cera z tej jednostki, są też 
liczne nieśmiertelniki żoł-
nierzy września, które sto-
warzyszenie oddaje rodzi-
nom poległych.

Poszukiwania są czę-
sto ukierunkowane – gru-
pa wie np. o co najmniej 
jednym sztandarze pułko-
wym z 1939 roku, ukrytym 
na naszym terenie, którego 
odnalezienie jest chyba naj-
większym marzeniem so-
chaczewskich odkrywców. 
Niestety nie ma pewno-
ści, że ten artefakt wciąż się 
u nas znajduje, bo, poza 
legalnie i zgodnie z pro-
cedurami   dzia łającymi 
grupami, są też osoby pro-
wadzące   poszuk iwania 
bez zezwoleń, a znaleziska 
sprzedające kolekcjonerom 
w „szarej stre� e”. 

SGOH zachęca miesz-
kańców Sochaczewa i oko-
lic do współpracy, która 
może doprowadzić do waż-
nych znalezisk. 

„Słyszałeś ciekawą hi-
storię o działaniach wojen-
nych na naszym terenie? 
Wiesz, gdzie miały miejsce 
potyczki, bitwy, działania 
partyzanckie lub inne cie-
kawe wydarzenia z naszej 
przeszłości?   Sochaczew-
ska Grupa Odkrywców Hi-
storii szuka i dokumentuje 
wiedzę na temat dziejów z 
naszych rejonów.

Nie pozwól, aby WAŻ-
NE HISTORIE zatarł czas! 
Odezwij się do nas telefo-

nicznie 605 559 291, po-
przez e-mail stowarzysze-
niesgoh@gmail.com albo 
pisz na naszego FB” – czy-
tamy w ogłoszeniu za-
mieszczonym w mediach 
społecznościowych. 

Plany odkrywców obej-
mują także m.in. eksplorację 
ważnego obiektu inżynieryj-
nego znajdującego się w cen-

trum miasta, oczyszczanie i 
oznaczenie  zapomnianych 
cmentarzy wojennych na te-
renie powiatu oraz zorga-
nizowanie ogólnopolskiego 
zjazdu poszukiwaczy.   Sto-
warzyszenie jest też otwarte 
na współpracę z placówkami 
oświatowymi, dla których 
może przeprowadzić cieka-
we zajęcia. 

Odkrywcy historii połączyli siły
Grupa poszukiwaczy historycznych pamiątek działa na terenie miasta i powiatu już od pięciu lat. Na swoim koncie ma 
sporo ciekawych odkryć, akcje edukacyjne i bogate plany na przyszłość. Jesteśmy pasjonatami z misją edukacyjną – 
mówią o sobie członkowie Sochaczewskiej Grupy Odkrywców Historii. 
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W Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzurą 
otwarto 12 czerwca nową wy-
stawę, na którą składają się 
zbiory sochaczewskich kolek-
cjonerów. Jest to różnorodna 
ekspozycja, na której znaj-
dziemy medale, autografy, 
pamiątki związane z lotnic-
twem, ale i otwieracze do bu-
telek czy kryształowe dzwon-
ki. Jest też kaseta z podpisami 
wszystkich członków zespołu 
Queen i antyczne monety.

Swoje kolekcje na wystawie 
prezentują Artur Dąbrow-
ski, Marek Kosieradzki, Le-
szek Głowacki, Krzysztof Wa-
śniewski, Radosław Jarosiński 
i Robert Sobczak, a całość po-
święcona jest pamięci zmarłe-
go kilka miesięcy temu Stani-
sława Duńskiego, współtwórcy 
Sochaczewskiego Klubu Ko-
lekcjonera. 

Na wprowadzającej do 
zwiedzania planszy wyjaśnio-
no pojęcie kolekcjonerstwa i 
kolekcji oraz przedstawiono 

rys historyczny tego wymaga-
jącego hobby. W muzealnym 
pawilonie zobaczymy np. zgro-
madzone przez Leszka Gło-
wackiego autografy znanych 
postaci z Polski i świata – poli-
tyków, aktorów, muzyków. Są 
też zdjęcia pana Leszka z cza-
sów, kiedy pracował na lotni-
sku Chopina i miał okazję oso-
biście spotkać np. Stinga. Jest 
też kaseta z podpisami człon-
ków zespołu Queen. Dzwonki 
i otwieracze pochodzą ze zbio-
rów Artura Dąbrowskiego. 
Monety brytyjskie (szczegól-
nie kolonialne) prezentuje Ra-
dosław Jarosiński, a antyczne 
pochodzą ze zbiorów Krzysz-
tofa Waśniewskiego.  Z ko-
lei Robert Sobczak prezentuje 
wybór medali pamiątkowych, 
a Marek Kosieradzki pamiątki 
związane z awiatyką i odznaki 
pułkowe lotnictwa. 

Jest to ciekawa ekspozycja, 
na którą zapraszamy w imie-
niu kolekcjonerów i muzeum. 
Czynna jest w godzinach pracy 
placówki do końca lipca. 

Jolanta Sosnowska

Jedni pamiętali wypożyczal-
nię kaset video, sklep rowero-
wy, inni hurtownię PSS, sklep 
Ajax, magazyn kolportażu ga-
zet RUCH-u a nawet skup 
owoców Herbapolu. Głos za-
brali także ci, którzy w ba-
rakach spędzili dzieciństwo 
i z sentymentem wrócili do 
tamtych czasów. Dziękuje-
my za te ciepłe wspomnienia i 
wspólne odkopywanie historii 
miasta.

A Stanisław Kwiatkowski, 
z którym spaceruję po Socha-
czewie, przypomina jeszcze 
maleńką stację paliw przy ul. 1 
Maja, w miejscu gdzie obecnie 
stoi poczta. Było to prawdopo-
dobnie państwowe przedsię-
wzięcie, bo nasz rozmówca nie 
wyobraża sobie, aby prywatna 
osoba w czasach PRL-u mia-
ła koncesję na sprzedaż paliwa.

- Pamiętam, że dystry-
butor obsługiwał tata moje-
go kolegi, pan Kotowicz. Jego 
syn Sławek był ode mnie kil-
ka lat starszy i później skoń-
czył � lozo� ę. Ponieważ 
chodziłem do Szkoły Podsta-
wowej nr 1, codziennie mija-
łem wraz z kolegami to miej-
sce. Przy dystrybutorze była 
taka wajcha, którą trzeba 
było mocno poruszać, aby w 
zbiorniku pojawiła się benzy-
na. Z niego, specjalnym wę-
żem, wlewało się paliwo do 

samochodu. Ruchu oczywi-
ście zbyt wielkiego nie było, 
bo w latach czterdziestych i 
pięćdziesiątych XX w. samo-
chody w Sochaczewie mie-
li nieliczni. Ot, taka cieka-
wostka - opowiada Stanisław 
Kwiatkowski.

Dużo większy ruch pano-
wał natomiast przy pijalni piwa 
„U Pastwy”. Był to drewnia-
ny kiosk stojący u zbiegu ulic 1 
Maja i Reymonta, w okolicach 
obecnego ZUS-u. Jak wspo-
mina Stanisław Kwiatkowski, 

piwo podawano przez okien-
ko, a konsumpcja odbywała się 
na zewnątrz. Napój był pod-
ły, ale wtedy (lata 40. i 50. XX 
w.) była to jedyna w Sochacze-
wie budka z piwem i oranżadą. 
Później przeniesiono ją w rejon 
skrzyżowania Warszawskiej 
i Traugutta, gdzie smakosze 
tego trunku mieli jeszcze lep-
sze warunki do konsumpcji. 
Stwarzało je sąsiedztwo par-
ku z ławkami, na których moż-
na było odpocząć po zbyt dużej 
dawce procentów, a i z zała-

twianiem potrzeb � zjologicz-
nych nie było problemu. Z tego 
powodu przez długie lata obec-
ny park Chopina omijany był 
przez mieszkańców szerokim 
łukiem. Zwłaszcza kobiety na-
rażone były na zaczepki i nie-
dwuznaczne propozycje. Moż-
na powiedzieć, że konsumenci 
piwa wzięli sobie park we wła-
danie. Stanisław Kwiatkowski 
pamięta jeszcze słup ogłosze-
niowy zbudowany z betono-
wych kręgów, o który „zmo-
toryzowani” smakosze trunku 
opierali rowery. Wizyty Milicji 
Obywatelskiej tylko na krót-
ki czas uspokajały sytuację. Po 
kilku godzinach ławki znowu 
zapełniały się klientelą budki 
z piwem.

Co do jej lokalizacji poja-
wiły się jeszcze inne sugestie. 
Jerzy Szostak, redaktor Tygo-
dnika Sochaczewskiego, uwa-
ża, że najpierw mieściła się na 
obecnym placu Dominika, 
później przeniesiono ją na 1 
Maja/ Reymonta, a docelowo 
tra� ła na ul. Reymonta, tam 
gdzie obecnie znajduje się księ-
garnia.  

Być może nasi czytelni-
cy uznają te dywagacje za bez-
celowe, ale w tamtych czasach 
pijalnia „U Pastwy” była miej-
scem powszechnie znanym i 
obleganym. Z braku innych 
atrakcji spotkanie przy piwie 
jawiło się jako świetna rozryw-
ka, zwłaszcza dla panów.

Zostało ich niewielu. W 
czwartek 13 czerwca poże-
gnaliśmy sochaczewskiego 
żołnierza Armii Krajowej 
Obwodu ,,Skowronek”. Ma-
jor Zygmunt Boczkowski ps. 
Kruk zmarł w wieku 96 lat. 

W uroczystości pogrzebowej 
na Cmentarzu Wojskowym na 
Powązkach w Warszawie wziął 
udział wiceprzewodniczący 
rady miejskiej Jakub Wojewo-
da, który w imieniu burmi-
strza Daniela Janiaka złożył 
kondolencje rodzinie oraz wie-
niec na grobie zmarłego żoł-
nierza.

Major Zygmunt Boczkow-
ski ps. Kruk to przedwojen-
ny harcerz. W 1939 roku jako 
małoletni wstąpił do organiza-
cji ,,Miecz i Pług”. Do konspi-
racji AK wprowadzony został 
w marcu 1943 roku w Choda-
kowie. Uczestnik powstania 
warszawskiego, po 1945 roku 
żołnierz podziemia niepodle-
głościowego zrzeszenia WiN. Po 

wojnie wielokrotnie przesłuchi-
wany przez Urząd Bezpieczeń-
stwa, aż do 1958 roku. Sześć ty-
godni spędził w siedzibie UB w 
Sochaczewie, a następnie wy-
wieziony został do obozu zsył-
kowego w Rembertowie. 

Major w ostatnich latach 
wielokrotnie przyjeżdżał do So-
chaczewa na zaproszenie stowa-
rzyszenia Muzealna Grupa Hi-

storyczna im. II batalionu 18 
pułku piechoty. Uczestniczył w 
cyklicznych spotkaniach z Żoł-
nierzami Niezłomnymi, aby opo-
wiadać o historii, którą przeżył w 
konspiracji. W latach 2020-2022 
udało się także zorganizować kil-
ka spotkań majora Boczkowskie-
go z młodzieżą - uczestnikami 
warsztatów historyczno-patrio-
tycznych ,,Żołnierze AK majora 
,,Korwina”, podczas których opo-
wiedział o swoim udziale w wal-
kach sochaczewskich oddziałów 
AK w zgrupowaniu Kampinos 
podczas powstania warszawskie-
go. Ostatnie spotkanie odbyło się 
w 2022 roku.                             (mw)

Ze Stanisławem Kwiatkowskim spacer po Sochaczewie

Pożegnaliśmy sochaczewianina, żołnierza AK

Dystrybutor i piwo
Poprzedni odcinek poświęciliśmy nieistniejącym już barakom przy urzędzie miejskim i, jak się 
okazało, na kilka dni podbił on Internet. Sochaczewianie na miejskim Facebooku przypominali, 
co mieściło się w tych drewnianych zabudowaniach przez 60 lat ich użytkowania.

Ale kolekcja!
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• Strefa I: 
ŻÓŁTY (plastik, metal, opakowania wielomateriałowe) 
oraz NIEBIESKI (papier): 22.07; 19.08, SZARY (popiół): 
8.07; 5.08, ZIELONY (szkło): 5.08, BRĄZOWY (biodegra-
dowalne, w tym odpady zielone): 1.07; 15.07; 29.07; 12.08; 
26.08
Ulice: 11 Listopada, Asnyka, Bielawskiego, Bohaterów Cho-
dakowa, Bolesława Chrobrego, Bolesława Krzywoustego, 
Brochowska, Brukowa, Chodakowska, Chopina, Działkowa, 
Graniczna, Głogowa, Harcerska, Hubala, Jagiellońska, Jana 
Kazimierza, Jasna, Jedwabnicza, Kampinoska, Kilińskiego, 
Kolejowa, Korczaka, Królewska, Krótka, Krzywa, Księży-
cowa, Kuźmińskiego, Leśna, Małachowskiego, Młynarska, 
Mostowa, Matejki, Nałkowskiej, Niepodległości, Orzeszkowej, 
Ostrzeszewska, Piękna, Pocztowa, Podchorążych, Podgór-
na, Poniatowskiego, Popiela, Powstańców Warszawy, Pro-
fi lowa, Rejtana, Sadowa, Sikorskiego, Smolna, Szyszkowa, 
Warzywna, Waryńskiego, Wczasowa, Wiejska, Wiosenna, 
Wodociągowa, Wspólna, Wyspiańskiego, Wyszogrodzka, 
Zakątek, Zalewowa, Zwierzyniecka, Żniwna
• Strefa II: 
ŻÓŁTY oraz NIEBIESKI: 23.07; 20.08, SZARY: 9.07; 6.08, 
ZIELONY: 6.08, BRĄZOWY: 2.07; 16.07; 30.07; 13.08; 27.08
Ulice: al. 600-lecia, 1 Maja, Batorego, Bolesława Śmiałego, 
Botaniczna, Cieplna, Długa, Energetyczna, Farna, Głowac-
kiego, Grabskiego, Jana Brzechwy, Jaracza, Jasińskiego, 
Juliana Tuwima, Kazimierza Wielkiego, Kochanowskiego, 

Konopnickiej, Krakowska, Kraszewskiego, Królowej Ja-
dwigi, ks. Janusza, Księdza. J. Popiełuszki, Księdza Jana 
Twardowskiego, Kordona-Janickiego, Kubusia Puchatka, 
Kwiatowa, Kwiatów Polnych, Langiewicza, Lechicka, Lema, 
Licealna, Łąkowa, Łokietka, Makowa, Michalaka, Mieczy-
kowa, Mieszka I, Migdałowa, Muszkieterów, Narutowicza, 
Niemcewicza, Nowa, Nowowiejska, Okrężna, Olimpijska, 
Osiedle Kolejowe, Partyzantów, Piastowska, Piaszczysta, 
Pileckiego, Piłsudskiego, Polna, Poprzeczna, Przylasek, 
Raczkiewicza, Reymonta, Różana, Samodzielna, Sien-
kiewicza, Skłodowskiej, Słowiańska, Sobolewskiego, 
Sportowa, Staffa, Starzyka, Staszica, Szarych Szeregów, 
Świerkowa, Targowa, Termiczna, Toruńska, Towarowa, 
Trojanowska, Wąska, Willowa, Wita Stwosza, Wypalenisko, 
Wyszyńskiego, Zaciszna, Załamana, Zielona Dolina, Złota, 
Zwycięstwa, Zygmunta Starego, Żeromskiego, Żołnierska, 
Żwirowa, Żyrardowska, Żytnia
• Strefa III: 
ŻÓŁTY oraz NIEBIESKI: 24.07; 21.08, SZARY: 10.07; 7.08 
ZIELONY: 7.08, BRĄZOWY: 3.07; 17.07; 31.07; 14.08; 28.08
Ulice: Bajeczna, Bartnicza, Batalionów Chłopskich, Bła-
watkowa, Bolechowskich, Św. Brata Alberta, Brzozowa, 
Bukowa, Chabrowa, Chełmońskiego, Chłodna, Chłopic-
kiego, Chodkiewicza, Cmentarna, Czarnieckiego, Dewajtis, 
Dąbrowskiego, Dębowa, Gagarina, Gawłowska, Grzybowa, 
Hugo-Badera, Iwaszkiewicza, Jaworowa, Jesionowa, 
Karwowska, Kasprowicza, Kątowa, Konwaliowa, Koralowa, 

Lazurowa, Lubiejewska, Łowicka, Malinowa, Mała, Modrze-
wiowa, Moniuszki, Nadrzeczna, Perłowa, Planowa, Płocka, 
Podzamcze, Pogodna, Połaniecka, Porzeczkowa, Promien-
na, Prosta, Próżna, Prusa, Pułaskiego, Radiowa, Radosna, 
Rolnicza, Rozlazłowska, Równoległa, Rumiankowa, Rybna, 
Rycerska, Sierpniowa, Słowackiego, Spacerowa, Spokojna, 
Srebrna, Tęczowa, Traugutta, Warszawska, Wesoła, Wodna, 
Wróblewskiego, Zamkowa, Zagłoby, Zapolskiej, Zieleńcza, 
Zielona, Ziemowita, Żeglarska
• Strefa IV: 
ŻÓŁTY oraz NIEBIESKI: 25.07; 22.08 , SZARY: 11.07; 8.08, 
ZIELONY: 8.08, BRĄZOWY: 4.07; 18.07; 1.08; 17.08; 29.08
Ulice: 15 Sierpnia, Akacjowa, Andersa, Armii Krajowej, 
Bema, Bojowników, Bora-Komorowskiego, Bortnow-
skiego, Boryszewska, Cisowa, Daleka, Dolna, Drobna, 
Fabryczna, Głucha, Górna, Gwardyjska, Inżynierska, 
Kawalerzystów, Klonowa, Kopernika, Kościńskiego, 
Kozubowskiego, Kutrzeby, Lipowa, Litewska, Lotników, 
Łuszczewskich, Maczka, Mazowiecka, Miła, Mireckiego, 
Nadbrzeżna, Okrzei, Olchowa, Otwarta, Pionierów, 
Południowa, Północna, Przyszła, Reja, Robotnicza, 
Roweckiego, Skotnickiego, Sobieskiego, Sosnowa, 
Spartańska, Spółdzielcza, Stadionowa, Sucharskiego, 
Szajnowicza, Szkolna, Środkowa, Tartaczna, Tomickie-
go, Torowa, Wierzbowa, Wiśniowa, Wojska Polskiego, 
Wołodyjowskiego, Wschodnia, Wyzwolenia, Zamiejska, 
Zamknięta, Zamoyskiego, Zawiszy Czarnego

Rejon A
1.07; 15.07; 29.07; 12.08; 26.08 ulice: Bohaterów Cho-
dakowa, Brochowska, Chodakowska, Chopina, Hubala, 
Jasna, Jedwabnicza, Kilińskiego, Kolejowa, Korczaka, 
Królewska, Krótka, Krzywa, Krzywoustego, Księżyco-
wa, Kuźmińskiego, Leśna, Małachowskiego, Matejki, 
Niepodległości, Orzeszkowej, Pocztowa, Podchorążych, 
Powstańców Warszawy, Rejtana, Smolna, Szyszkowa, 
Waryńskiego, Warzywna, Wiejska, Wodociągowa, 
Wspólna, Wyspiańskiego, Wyszogrodzka, Zwierzyniecka, 
Żniwna
Rejon B
8.07; 22.07; 5.08; 19.08 ulice: 11 Listopada, Asnyka, 
Brzechwy, Chrobrego, Cieplna, Długa, Działkowa, Energe-
tyczna, Głogowa, Graniczna, Jagiellońska, Jana Kazimierza, 
Jaracza, Kampinoska, Kochanowskiego, Konopnickiej, 
Kraszewskiego, Kubusia Puchatka, Kwiatowa, Kwiatów 
Polnych, Langiewicza, Lechicka, Lema, Łąkowa, Łokietka, 
Migdałowa, Młynarska, Muszkieterów, Nałkowskiej, Nowa, 
Okrężna, Ostrzeszewska, Partyzantów, Piaszczysta, 
Podgórna, Poniatowskiego, Polna, Popiela, Popiełuszki, 
Profi lowa, Przylasek, Sadowa, Słowiańska, Sobolewskiego, 
Staffa, Starzyka (dawna Buczka), Stwosza, Świerkowa, 
Sochaczewskiego, Targowa, Termiczna, Trojanowska, Tu-
wima, Twardowskiego, Wczasowa, Wypalenisko, Zaciszna, 
Zakątek Zalewowa, Zielona Dolina, Zwycięstwa, Żwirowa

Rejon C
5.07; 19.07; 2.08; 16.08; 30.08 ulice: Bajeczna, Bartnicza, 
Batalionów Chłopskich, Bielawskiego (dawna 18 Stycznia), 
Bławatkowa, Bolechowskich, Brukowa, Brzozowa, Bukowa, 
Chabrowa, Chełmońskiego, Chłodna, Dewajtis, Dębowa, 
Gagarina, Gawłowska, Grzybowa, Harcerska, Hugo-Badera, 
Jaworowa, Jesionowa, Karwowska, Konwaliowa, Koralowa, 
Lazurowa, Malinowa, Mała, Modrzewiowa, Mostowa, 
Nadrzeczna, Perłowa, Piękna, Pogodna, Połaniecka, Po-
rzeczkowa, Próżna, Prusa, Pułaskiego, Radiowa, Radosna,  
Równoległa, Rumiankowa, Rybna, Rycerska, Sikorskiego, 
Spacerowa, Spokojna, Srebrna, Św. Brata Alberta, Tęczowa, 
Wiosenna, Wodna, Zagłoby, Zamkowa, Zieleńcza
Rejon D
10.07; 24.07; 7.08; 21.08 ulice: al. 600-lecia, Batorego, 
Chłopickiego, Chodkiewicza, Czarnieckiego, Farna, 
Iwaszkiewicza, Jasińskiego, Kasprowicza, Kazimierza 
Wielkiego, Kątowa, Królowej Jadwigi, Kusocińskiego, 
Lubiejewska, Łowicka, Makowa, Mieczykowa, Mieszka 
I, Narutowicza, Niemcewicza, Nowowiejska,  Olimpijska, 
Piastowska, Planowa, Płocka,  Prosta, Poprzeczna, 
Promienna, Raczkiewicza (dawna 17 Stycznia), Rolnicza, 
Rozlazłowska, Samodzielna, Staszica, Śmiałego, Toruń-
ska, Warszawska, Wesoła, Wyszyńskiego, Zapolskiej, Zie-
lona, Złota, Zygmunta Starego, Żeromskiego, Żeglarska, 
Żołnierska, Żytnia

Rejon E
3.07; 17.07; 31.07; 14.08; 28.08 ulice: 1 Maja, Bojowników, 
Botaniczna, Dąbrowskiego, Fabryczna, Głowackiego, 
Grabskiego, Gwardyjska, Klonowa, Kopernika, Kordona-
-Janickiego, Krakowska, Ks. Janusza, Ks. Ziemowita, Li-
cealna, Lotników, Łuszczewskich, Mazowiecka, Michalaka,  
Osiedle Kolejowe, Pileckiego, Piłsudskiego, Południowa,  
Przyszła, Północna, Reja, Reymonta, Robotnicza, Różana, 
Sienkiewicza, Sierpniowa, Skłodowskiej-Curie, Słowackie-
go, Spartańska, Sportowa, Spółdzielcza, Szarych Szere-
gów, Środkowa, Tomickiego (dawna Pietrzaka), Torowa, 
Towarowa, Wąska, Willowa, Wiśniowa, Wojska Polskiego, 
Wołodyjowskiego, Wróblewskiego, Wschodnia, Wyzwole-
nia, Załamana, Zamiejska, Żyrardowska
Rejon F
12.07; 26.07; 9.08; 23.08 ulice: 15 Sierpnia, Akacjowa, 
Andersa, Armii Krajowej, Bema, Bora-Komorowskiego, 
Bortnowskiego, Boryszewska, Cmentarna, Cisowa, Dale-
ka, Dolna, Drobna, Głucha, Górna, Inżynierska, Jana III So-
bieskiego, Kawalerzystów, Kościńskiego, Kozubowskiego, 
Kutrzeby, Lipowa, Litewska, Maczka, Miła, Mireckiego, Mo-
niuszki, Nadbrzeżna, Okrzei, Olchowa, Otwarta, Pionierów, 
Podzamcze, Roweckiego, Skotnickiego, Sosnowa, Sta-
dionowa, Sucharskiego, Szajnowicza, Szkolna, Tartaczna, 
Traugutta, Wierzbowa, Zamknięta, Zamoyskiego, Zawiszy 
Czarnego

Harmonogram odbioru odpadów 

ODPADY NIESEGREGOWANE (ZMIESZANE - POJEMNIKI)

ODPADY SEGREGOWANE (WORKI)

z domów jednorodzinnych w okresie lipiec - sierpień 2024 roku

Prosimy o wystawianie odpadów przed posesję do godz. 6:30. Firma Partner tel. 505 258 077.
Referat Gospodarki Odpadami Komunalnymi Urzędu Miejskiego w Sochaczewie tel. 46 862 22 35 wew. 410, 411, 412

DOMY WIELORODZINNE - ODPADY NIESEGREGOWANE (zmieszane)

DOMY WIELORODZINNE - ODPADY SEGREGOWANE

Ulice: al. 600-lecia, Konstytucji 3 Maja, Senatorska, Że-
romskiego, Pokoju, Kosińskiego, Narutowicza, Długa, 
Staszica, Piastowska, 1 Maja, Reymonta, Słowackiego, 
Ziemowita, Piłsudskiego, Kaczorowskiego, Sochaczew-

skiego, Wojska Polskiego, Warszawska, Fabryczna, 
Broniewskiego, Mickiewicza, Dywizjonu 303, Żwirki 
i Wigury, Lotników, Okrzei, Gawłowska, Licealna, 15 
Sierpnia, Chopina, Grunwaldzka, Ogrodowa, Topolowa, 

Parkowa, Chodakowska, Młynarska, Trojanowska, Ko-
chanowskiego, Targowa, Korczaka, Osiedle Kolejowe 
– będą obsługiwane 2 razy w tygodniu. Pozostałe 
wspólnoty będą obsługiwane 1 raz w tygodniu

ŻÓŁTY POJEMNIK (plastik, metal, opakowania wieloma-
teriałowe) – 2 razy w tygodniu, NIEBIESKI POJEMNIK 

(papier) – 2 razy w tygodniu; ZIELONY POJEMNIK 
(szkło) - 1 raz na dwa tygodnie; BRĄZOWY POJEMNIK 

(biodegradowalne, w tym odpady zielone) - 2 razy w tygo-
dniu; SZARY POJEMNIK (popiół) – 10.07; 7.08



25 czerwca 2024  nr 13 (1474)
SOCHACZEWSKA

11WSPOMNIENIE

KOCHAM MOJĄ ULICĘ
Życie wypełnione muzyką (odc. 31)

Przy dźwiękach ich muzyki bawiły się całe pokolenia miesz-
kańców Sochaczewa. W dzisiejszym odcinku przypominamy hi-
storię rodziny napisaną przez muzykę, działalność sochaczewskiej 
orkiestry państwa Klusków.  

W poprzednim odcinku „Kocham moją ulicę” pisaliśmy o ma-
jówkach, na które wybierali się mieszkańcy Sochaczewa, przypo-
minając między innymi jedną z nich, organizowaną w 1946 roku 
przez Komitet Powiatowy Przysposobienia Wojskowego. Zachę-
cał on do wyjazdu na „zieloną trawkę” do Tułowic, gdzie „do ucha 
grała orkiestra Klusków a dla ciała zorganizowano obficie zaopa-
trzony bufet”.

Okazało się, że, wspominając o orkiestrze Klusków, otwo-
rzyliśmy nieznaną większości mieszkańców, jak i nam, dziennika-
rzom, historię Sochaczewa. Losy rodziny pisane przez muzykę. 

- Całe życie naszej rodziny „kręciło” się wokół muzyki. Ze łza-
mi w oczach wspominamy rodzinne święta z kolędami przy akom-
paniamencie zespołu, imieniny „starszyzny” z tradycyjnym „Sto 
lat”, czy inne uroczystości z muzyką biesiadną i taneczną - mówi 
Julian Tasiecki,  wnuk Juliana Kluska, założyciela orkiestry Klu-
sków, która istniał do końca lat 60. ubiegłego wieku w Sochacze-
wie.  - Pamiętam jako dziecko występy zespołu, potańcówki, za-
bawy na tzw. „dechach”, majówki na przystani nad Bzurą, w lesie 
Gawłowskim i w szkole, w Tułowicach, w Młodzieszynie, na pod-
zamczu i w sali „Domu Rzemiosła”.

Jak wspomina, jego  dziadek, Julian Klusek, sam wykonał trzy 
lub cztery akordeony „trzyrzędówki - 120 basów” i dwie małe dzie-
cinne „guzikówki”, na których jego wnuki kształciły swoje umie-
jętności. To dzięki zespołowi w okresie międzywojennym, pod-
czas okupacji i zaraz po niej, kiedy czasy były naprawdę ciężkie, 
Julian Klusek i jego synowie mogli utrzymać swoje rodziny.

Członkowie familii Klusków grali również w orkiestrach dętych: 
wojskowej w Chełmie k. Torunia, zakładowej w Chodakowie, czy 
przy Cechu Rzemiosł Różnych w Sochaczewie. Często wspomina-
ny przez starszych mieszkańców Sochaczewa jest stryj Juliana Tasiec-
kiego (mąż siostry dziadka Juliana Kluska), kapelmistrz orkiestry w 
Chodakowie - Felicjan Stolarski. W kolekcji naszego rozmówcy znaj-
duje się wspaniała pamiątka po stryju - batuta z czarnego dębu z głowi-
cami z kości słoniowej, którą otrzymał od orkiestry w czerwcu 1939 r.

- Staram się przypomnieć, ile osób z rodziny Klusków grało na 
instrumentach. Oprócz wspomnianych wcześniej dziadka Juliana i 
jego braci, to syn Tadeusz i córka Czesława - skrzypce, córka Stani-
sława - perkusja, najstarsza wnuczka Hanna - pianino, wnuk Krzysz-
tof  - gitara, najmłodszy wnuk Julian - instrumenty dęte, najstarszy 
prawnuk Marcin - skrzypce, najmłodszy prawnuk Jarosław Julian 
- skrzypce i aktualnie gitara basowa (w zespole „Shrot”). Wspo-
mnę jeszcze, że żeńska część naszej rodziny to wokalistki w Zespo-
le Pieśni i Tańca działającym kiedyś w Powiatowym Domu Kul-
tury w Sochaczewie (obecnie budynek Banku PeKaO S.A.), czy 
chóru parafialnego. Mama, Stanisława Tasiecka (z domu Klusek), 
przez dłuższy czas prowadziła przy ul. Wąskiej sklep muzyczny z 
płytami winylowymi - wspomina pan Julian. 

Warto dodać, co skromnie przemilczał  nasz rozmówca, że on 
również wniósł swój wkład w wielopokoleniową działalność kilku 
zespołów. Grał m.in. w orkiestrze Piotra Czobody w „Osiemdzie-
siątce”, w orkiestrze cechowej i orkiestrze parafialnej stworzonej 
przez byłego proboszcza trojanowskiej parafii, ks. prałata Antonie-
go Jaszczołta.  Gratulujemy muzycznej pasji i kultywowania pamią-
tek po tej uzdolnionej rodzinie.

Dziękujemy za udostępnienie zdjęć to tego odcinka.

Orkiestra Klusków - lipiec 1945 rok. Od lewej: skrzypce Tadeusz Klusek (syn Juliana), następnie bracia: saksofon - Aleksander Klusek, 
perkusja i wokal Kazimierz Klusek, akordeon - Julian Klusek. Ciekawostką jest to, że akordeon własnoręcznie wykonał twórca kapeli. 
Zespół istniał do końca lat 60. ubiegłego stulecia w powiększonym składzie o Jerzego Kluska (syna Aleksandra)

Założyciel orkiestry - Julian Klusek, 1937 rok

Zespół Klusków podczas próby -  lata 1944-1945: Tadeusz, Julian, 
Stanisława córka Juliana - perkusja (mama Juliana Tasieckiego) |
i Aleksander

Zespół Klusków podczas potańcówki w Gawłowie, roku 1939

Dwie wnuczki Juliana Kluska: Teresa Jakubiec (córka Czesławy), 
Ninka  Tasiecka (córka Stanisławy). Członkinie Zespołu Pieśni i Tańca 
działającego przy Powiatowym Domu Kultury w Sochaczewie 
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Na scenie am� teatru wy-
stąpiły wszystkie grupy wie-
kowe zespołu. 65-osobowy 
skład dał z siebie wszystko, 
by zaprezentować się w jak 
najlepszym stylu. I tak wła-
śnie było.  „Folklorek” przy-
zwyczaił nas przez minione 
10 lat do wysokiego pozio-
mu artystycznego. Tym ra-
zem zespół również stanął 
na wysokości zadania. Spek-
takularny taniec w bajecznie 
kolorowych ludowych stro-
jach, wesołe piosenki, zaba-
wy i przyśpiewki ludowe za-
chwyciły publiczność. 

Dzieci i młodzież zapre-
zentowały piękny program 
artystyczny oparty na folk-
lorze kilku regionów, m.in. 
Łowicza, Śląska, Krakowa, 
Beskidu czy Kurpi, gorąco 
oklaskiwany przez setki so-
chaczewian zgromadzonych 
na widowni. „Folklorkowi” 
towarzyszyła na scenie ka-
pela muzyków z Munduro-
wego Zespołu Wokalno-In-
strumentalnego „Patria” w 
składzie: Arkadiusz Mam-
carz (piano), Antoni Ła-
żewski (klarnet), Maja Gór-
czyńska (skrzypce). Piękne 
folkowe rytmy niosły się 
szerokim echem po am� te-
atrze. Fantastycznie wyko-
nana muzyka na żywo skła-
niała do wspólnej zabawy. 
„Wiązankę góralską” wraz 
z zespołem śpiewała liczna 
publiczność. Nie zabrakło 
też wspomnień i odniesień 
do historii zespołu, którą po-
między utworami przybliży-
ła Katarzyna Bednarska. 

Po części artystycznej był 
czas na życzenia i gratula-
cje dla zespołu, które na ręce 

Kasi Proch przekazali peł-
niąca obowiązki dyrektora 
SCK Magdalena Franaszek-
-Niewiadomska oraz zapro-
szeni goście. Słowa uznania 
skierowali do zespołu m.in. 
burmistrz Sochaczewa Da-
niel Janiak, radny sejmiku 
województwa mazowieckie-
go Michał Orliński z żoną 
Anną, reprezentującą posła 
na Sejm RP Macieja Małec-
kiego, przewodniczący rady 
powiatu Andrzej Kierzkow-
ski oraz przewodniczący rady 
miasta Sylwester Kaczmarek. 
Podziękowania prowadzącej 
zespół przekazali również re-
prezentanci rodziców człon-
ków zespołu oraz dyrekcja 
Niepublicznej Szkoły Pod-
stawowej nr 1 „Akademia 
Prymusa” w Sochaczewie - 
Agnieszka i Mariusz Więc-
kowie. Nie zabrakło kwiatów, 
listów gratulacyjnych i upo-
minków. 

Kasia   Proch   (założy-
cielka, instruktorka, chore-
ograf i kierownik muzyczny 
„Folklorka”), nie kryjąc łez 
wzruszenia,   podziękowa-
ła o� cjalnie całemu zespo-
łowi oraz najbliższej rodzi-
nie za okazywane każdego 
dnia wsparcie, dzięki któ-
remu może angażować się 
w pracę na rzecz „folklor-
kowej rodziny”. Podkreśli-
ła ogromne zaangażowanie, 
pasję i serce, które od 10 lat 
wkładają w działalność ze-
społu zarówno dzieci, jak 
i ich rodzice. 

Wszyscy członkowie ze-
społu otrzymali pamiątko-
we statuetki i dyplomy, a ci, 
którzy są w zespole od sa-
mego początku, uhonoro-

wani zostali koszulkami 
„FolkVip”. Podziękowania 
padły również w kierun-
ku Joli Kawczyńskiej, która 
przed laty była pomysłodaw-
czynią powstania tej pięknej 
artystycznej rodziny, od 10 
lat tworzącej sochaczewski 
„Folklorek”. 

Był też czas na mniej 
o� cjalne świętowanie ju-
bileuszu. Z okazji 10-le-
cia zespołu na terenie SCK 
w Boryszewie 19 czerwca od-
był się „folklorkowy” piknik. 
Były dmuchańce, kiełbaski 
z grilla i moc atrakcji, o któ-
re zadbała grupa animacyj-

na „Elsa i spółka”. Nie mogło 
też zabraknąć urodzinowego 
tortu! Bańki, balony, malo-
wanie buziek, słodkości... to 
zaledwie część atrakcji, które 
czekały na dzieciaki z zespo-
łu. Podczas integracyjnych 
gier równie dobrze co dzieci, 
bawili się rodzice. 

Dziecięco-Młodzieżowe-
mu Zespołowi Pieśni i Tań-
ca „Folklorek” gratulujemy 
pięknego jubileuszu i dzię-
kujemy za wieloletnie pielę-
gnowanie i krzewienie na-
szych kulturowych tradycji. 
Życzymy samych sukcesów 
i kolejnych owocnych lat!

10-lecie Folklorka
Jubileuszowy koncert Dziecięco-Młodzieżowego Zespołu Pieśni i Tańca Folklorek, który odbył się 15 czerwca w amfiteatrze, zostanie nam w pamięci 
na długo. Z okazji swoich 10 urodzin, działający w SCK, pod kierunkiem Katarzyny Proch, zespół zaprezentował przed sochaczewską publicznością 

kolorowe taneczno-wokalne widowisko. Koncert odbył się pod patronatem starosty Jolanty Gonty i burmistrza Daniela Janiaka.

Adres redakcji:
Sochaczewskie Centrum Kultury
96-500 Sochaczew, ul. 15 Sierpnia 83

Redaguje: Iza Strzelecka
Kontakt: e-mail: iza.strzelecka@sck.sochaczew.pl
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Biesiada po raz siódmy

Mydło i powidło

18 czerwca seniorzy kolejny 
raz udowodnili, że wiek nie 
jest żadną przeszkodą w ak-
tywnym życiu i dobrej zaba-
wie. A wręcz przeciwnie. Mo-
tywuje do czerpania z życia 
pełnymi garściami i skupia-
niu się na tym co pozytywne. 
Przykładem takiej postawy 
była VII Senioralna Biesiada 
Piosenki, podczas której sala 
widowiskowa SCK w Bory-
szewie wypełniła się zarówno 
radosną pieśnią, wspólnym 
tańcem jak i wesołym biesia-
dowaniem za stołem.

W fantastycznej zabawie 
z seniorami wzięły udział re-
prezentująca burmistrza So-
chaczewa Daniela Janiaka 
– wiceburmistrz Kamila Goła-
szewska-Kotlarz oraz Zo� a Be-
rent – dyrektor Centrum Usług 
Społecznych w Sochaczewie. 
Zaproszonych gości i wszyst-
kich seniorów obecnych na sali 
przywitała pełniąca obowiązki 
dyrektora SCK Magdalena Fra-
naszek-Niewiadomska, która 
wraz z prowadzącymi spotka-
nie Jolantą Kawczyńską i Arka-
diuszem Mamcarzem, życzyła 
wszystkim dobrej zabawy.

Podczas VII Senioral-
nej Biesiady Piosenki za-
prezentowało się 9 zespo-
łów: „Scena Seniora” SCK, 
„Klub Senior+” z Socha-
czewa, „Cantabile” z GOK-
-u w Nowej Suchej, „Iwa” z 
Gminnej Biblioteki w Bro-
chowie, „Klub Senior+” z Iło-
wa, „Srebrne Nutki” z DDPS 
w Sochaczewie, zespół „Pre-
sto”, „Iłowiacy” z GOK-u w 
Iłowie oraz zespół Uniwersy-
tetu Trzeciego Wieku, 

Występom towarzyszy-
ła muzyka na żywo w wyko-
naniu Joli Kawczyńskiej, Ar-
kadiusza Mamcarza i Piotra 
Milczarka. Bogactwo reper-
tuaru prezentowanego pod-
czas Senioralnej Biesiady Pio-
senki z roku na rok jest coraz 
większe. Tym razem były to 
nie tylko utwory biesiadne i 
ludowe. Pojawiły się też mek-
sykańskie, brazylijskie i grec-
kie akcenty, które skłaniały 
do tańca. A do tego naszych 
seniorów zachęcać nie trzeba. 
O wspólną zabawę, po czę-
ści artystycznej, zadbał nieza-
wodny w tym temacie Piotr 
Milczarek.

We wtorkowy wieczór 11 
czerwca w Galerii Zedek 
otwarta została wystawa 
„Mydło i powidło”, której 
autorami są uczestnicy zajęć 
plastycznych pracowni „Wy-
twórnia”, działającej w So-
chaczewskim Centrum Kul-
tury pod kierunkiem artystki 
Emilii Zielińskiej. Swoje pra-
ce zaprezentowało czterdzie-
ścioro dzieci. 

Gratulacje młodym twór-
com złożyli Magdalena Fra-
naszek-Niewiadomska oraz 
burmistrz Daniel Janiak, któ-
rzy skierowali również wie-
le ciepłych słów do Emilii Zie-
lińskiej, pod skrzydłami której 
dzieci z powodzeniem rozwi-
jają swoje talenty. Wszystkie 
dzieci otrzymały upominki i 
pamiątkowe dyplomy. Nie za-
brakło też słodkości.

Ekspozycja, jak sama na-
zwa sugeruje, to miszmasz 
różnorodnych technik i te-
matów. Na wystawie można 
znaleźć m.in. portrety, pej-
zaże, martwą naturę, zwie-
rzęta, postaci z bajek i archi-
tekturę. Są również ciekawe 
elementy designu oraz kopie 
dzieł wielkich mistrzów. 

Wystawa „Mydło i powi-
dło” jest podsumowaniem 
dzia łań   podopiecznych 
pracowni „Wytwórnia” w 
mijającym sezonie arty-
stycznym. Dzieci przygoto-
wywały swoje prace przez 
cały rok szkolny. Zachęca-
my do odwiedzenia galerii 
Zedek i zwiedzenia wysta-
wy osobiście. A wszystkim 
młodym twórcom gratu-
lujemy i kibicujemy w dal-
szym rozwoju.

Daniel Wachowski

Uczestnicy ostatniego sean-
su podkreślali, że niemal trzy 
� lmowe dekady to tysiące se-
ansów, pięknych wspomnień, 
wzruszeń, przygód i podróży 
odbytych przez widzów wraz z 
bohaterami na dużym ekranie. 
Ostatnim obrazem wyświetlo-
nym przez właściciela Mazo-
wieckiej Sieci Kin był francu-
ski komediodramat „Do usług 
szanownej pani”. 

Zbigniew   Magdziarz po-
dziękował widzom za ciepłe 
słowa, współpracownikom z 
SCK za lata życzliwej współ-
pracy, wspominał najważniej-
sze projekty realizowane w Ki-
nie Mazowsze, takie jak „Kino 
dla kobiet” czy „Kino z warto-
ściami”. 

- To jest mój seans poże-
gnalny z Sochaczewem i ki-
nem Mazowsze. 40 lat, które 
spędziłem w kilku sochaczew-
skich   kinach, zawsze będę 
wspominał z pewną nostalgią. 
To były fajne czasy. Raz było 
bardzo dużo widzów, raz bar-
dzo mało, ale mieliśmy spo-
rą grupę wiernych gości, od-
wiedzających nas regularnie 
– mówił. 

Wspominał, że w latach 
90. wszystko robiło się ręcznie, 
każdy plakat trzeba było opisać 
i powiesić na trzydziestu sied-
miu słupach.

- Jak przestałem pięć lat 
temu wieszać plakaty, to panie 
mieszkające koło dworca PKP 

powiedziały mi, że nie chodzą 
do kina, bo nie wiedzą, co jest 
grane. Wszedł czas elektroniki, 
teraz dostajecie smsy z progra-
mem, a ja po ponad dwudzie-
stu latach mogłem przestać 
wieszać plakaty – mówił Zbi-
gniew Magdziarz i zapewniał, 
że do Sochaczewa przyjedzie 
jeszcze nieraz.

- Odwiedzę kino, zobaczę, 
jakie wyświetla � lmy, bo z tego 
co się dowiedziałem, przejdzie 
w godne ręce. Chodaków nie 
straci kina – zadeklarował.

Od najbliższych odebrał 
statuetkę stylizowaną na Osca-
ra, od pracowników SCK swo-
ją karykaturę, liczne kwiaty od 
sympatyków kina, a od burmi-
strza Daniela Janiaka i radne-
go Piotra Pętlaka statuetkę w 
kształcie kamery retro.

Daniel Janiak nawiązał do 
słów Zbigniewa Magdziarza, że 
kino w Chodakowie pozosta-
nie i zapewnił, że robi wszyst-
ko, by tak się stało. Kino po-

wróci, ale na informowanie o 
szczegółach rozmów w tej spra-
wie jest jeszcze za wcześnie. 

Burmistrz odczytał list z 
podziękowaniami adresowa-
ny do Zbigniewa Magdziarza. 
Podkreślił w nim, że Mazow-
sze było spadkobiercą pięk-
nych tradycji wywodzących się 
z lat 50. minionego stulecia, gdy 
Chodakowskie Zakłady Włó-
kien Chemicznych Chemitex 
zbudowały dla swych pracow-
ników nowoczesny Kino-Te-
atr Mazowsze. Podziękował za 

kilka edycji „Sochaczewskiego 
Festiwalu Filmowego”, wspie-
ranie samorządu w realizacji 
Kina Plenerowego, stałe inwe-
stowanie w sprzęt oraz stara-
nia, by repertuar kina zawsze 
był ciekawy i odpowiadał ocze-
kiwaniom widzów. 

- Przez niemal trzy dekady 
skutecznie rozbudzał Pan mi-
łość do dziesiątej muzy. Kino 
Mazowsze było i pozostanie w 
naszej pamięci jasnym puntem 
na kulturalnej mapie miasta – 
zapewnił burmistrz.

W Państwowej Szkole Mu-
zycznej odbył się doroczny 
koncert podsumowujący 
rok pracy uczniów i na-
uczycieli, a także rodziców 
pilnujących, by ich młodzi 
artyści robili postępy.

Jak powiedział dyrektor PSM, 
Ludwik Skrzypek, do udziału 
w koncercie zaproszono tych, 
którzy mają najlepsze wy-

nik w nauce oraz z sukcesa-
mi brali udział w konkursach 

krajowych i międzynarodo-
wych, przywozili do Socha-

czewa cenne nagrody i wy-
różnienia. Oprócz solistów, 
przed  publicznością wystąpił 
chór PSM pod dyrekcją Iwo-
ny Niemyjskiej, zespół ludo-
wy prowadzony przez Mał-
gorzatę Miłkowską – Cieślę i 
big band Wojciecha Ziółkow-
skiego. Samorząd miasta na 
koncercie reprezentowała wi-
ceprzewodnicząca rady Mag-
dalena Zborowska. (daw)

Muzyczna podsumowała rok pracy

Kino w Chodakowie 
nie zniknie
Kino poprowadzi ktoś inny, ale tradycja fi lmowa nie zaniknie – takie zapowiedzi padły 
13 czerwca podczas pożegnania Zbigniewa Magdziarza przez 27 lat prowadzącego Kino 
Mazowsze. Na ostatni seans przybyli widzowie oraz duże grono gości z podziękowaniami.
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BIEGI

Sebastian Stępień

Bieg Cichociemnych jest bie-
giem przełajowym, o którego 
trudności stanowi ukształ-
towanie brzegu Bzury, jak 
również przeszkody sztucz-
ne. Jak zgodnie przyznawa-
li uczestnicy, jego trasa jest 
bardziej wymagająca niż 
większości biegów przełajo-
wych organizowanych w na-
szym kraju. Nieraz musieli 
się ubrudzić, zmoczyć w rze-
ce, przeskoczyć przeszkody 
lub przejść pod nimi, przeci-
skać się kanałami. 

Pomysłodawca i jeden z 
organizatorów biegu Sławo-
mir Cypel po raz kolejny za-
proponował start na trzech 
trasach - 5, 10 i 14 kilometrów. 
Z samego rana w kilometro-
wy przełaj ruszyli najmłodsi 
uczestnicy. W kategorii 8-10 
lat najszybciej przeszkody po-
konał Marcel Moskwa z SP w 
Mysłakowie, uzyskując czas 
21:22 sekundy. Niecałą mi-
nutę po nim na metę wpadli 
Jan Szymański i Artur Ma-
ciejewski z Dragon Fight Club 
Sochaczew. W tej kategorii 
wśród dziewczynek najlepsza 
była Gabriela Sinkiewicz z Li-
piec Reymontowskich z cza-
sem 23:25 sekund. Niewiele 
gorsze wyniki uzyskały repre-
zentująca Seroki-Parcel Anna 
Dąbrowska oraz Gabriela 
Szczutowska z Żukowa.

Również   kilometrowy 
dystans pokonali zawod-
nicy w kategorii 11-12 lat. 
Wśród dziewcząt w nieca-
łe pół godziny trasę przebie-
gły Izabela Leśniewska, Ga-
briela Maciorowska i Nadia 
Wołek, zajmując odpowied-
nio pierwsze, drugie i trze-
cie miejsce. Najlepsi spośród 
chłopców w tej kategorii wie-
kowej uporali się z tą samą 
odległością w nieco ponad 
20 minut. Pierwsi na mecie 
zameldowali się w kolejno-
ści: Tymoteusz Kuty, Antoni 
Grzywacz i Krzysztof Osial.

Dzieci z kategorii 13-15 
mierzyły się z trasą dwuki-
lometrową. W 13:17 sekund 
pokonał ją Antoni Lipczyń-

ski z „Dragona”. 13:35 sekund 
zajęło to Rafałowi Kiełtyko z 
Leszna, a 15:03 sekundy biegł 
trzeci - Sebastian Płatek z 
Osiecka. 17:52 sekundy zaję-
ło pokonanie trasy najlepszej 
wśród dziewcząt Annie Pie-
trucha z Kuligowa. Następne 
na mecie były Zuzanna Ko-
walska i Amelia Markowska 
z Dragon Fight Club.

W dekoracji najmłod-
szych udział wzięli burmistrz 
Sochaczewa   Daniel   Ja-
niak i poseł Maciej Małecki. 
Uczestniczyli też przy starcie 
biegu na 14 km. Tradycyjnie 
tuż przed startem każdego 
biegu uczestnicy odśpiewali 
hymn Polski. Zarówno Ma-
ciej Małecki, jak Daniel Ja-
niak życzyli zawodnikom 
powodzenia oraz zwrócili 
uwagę na patriotyczny wy-
miar wydarzenia, szczegól-
nie teraz, gdy znów polscy 
żołnierze bronią granicy z 
narażeniem życia i kiedy, po 
raz pierwszy od blisko stule-
cia, jeden z nich oddał życie 
za bezpieczeństwo ojczyzny.

Sama trasa biegu w zgod-
nej ocenie uczestników była 
w tym roku piekielnie cięż-
ka. Większa część zmagań 
przebiegała trudnym i nie-
regularnym brzegiem Bzu-
ry. Nieliczne odcinki umoż-
liwiające   podbiegnięcie 
stanowiły wzniesienia. Orga-
nizatorzy nie szczędzili prze-
szkód zarówno terenowych, 
jak i przygotowanych sztucz-
nie, a już sam � nisz, zakła-
dający przenoszenie opony 
w wodzie, zjazd do rzeki po 

stromej ścianie, przeciskanie 
się przez palety pod strumie-
niem wody, bieg przez samo-
chody, w tym około pięcio-
metrową naczepę TIR-a, sam 
w sobie był katorgą. Więk-
szość uczestników kończyła 
zmagania na miękkich no-
gach. Poziom trudności od-
bił się też na wynikach. 

Najlepszemu wśród męż-
czyzn w biegu na najdłuż-
szym dystansie, Mariuszowi 
Młyńskiemu z warszawskie-

go klubu Obstacle Center 
Team, pokonanie trasy zaję-
ło blisko dwie i pół godziny. 
Reprezentantka gdańskie-
go 7PBOT Natalia Kowalska 
zmagała się z przełajem prze-
szło dwie godziny i czterdzie-
ści minut. Następna po niej 
Żaneta Mangold dobiegła do 
mety po trzech godzinach i 
dziesięciu minutach. Najlep-
szy spośród mieszkańców 
Sochaczewa był Stefan Mar-
ciniak.

Ku pamięci bohaterów
Już po raz jedenasty śmiałkowie z całego kraju przyjechali do Sochaczewa, by 
oddać cześć bohaterom z oddziału spadochroniarzy Cichociemni, a przy okazji 
zmierzyć się z jednym z najtrudniejszych biegów przełajowych w naszym kraju.

W niedzielę 16 czerwca w 
Siedlcach odbył się trze-
ci i jednocześnie ostatni 
turniej z cyklu Grand Prix 
Juniorów o Mistrzostwo 
Polski w Rugby Siedmio-
osobowym. Osiemnasto-
latkowie ORLEN Orkan So-
chaczew zakończyli sezon 
ze srebrnymi medalami. 

W imprezie � nałowej za-
grało 11 drużyn. Ekipa ju-
niorów, prowadzona przez 
trenera Macieja Misia-
ka, odniosła pewne zwy-
cięstwo w meczu grupo-
wym z Lechią Gdańsk 31:0 
i w drugim starciu pokona-
ła drużynę Krokodyle Kra-
ków 24:19. Sochaczewia-
nie spotkali się w pół� nale 
z KS Budowlanymi Łódź, 
których ograli 36:12. Nie-

stety, ulegli w � nale najlep-
szemu zespołowi w tym se-
zonie, Juvenii Kraków 5:31.

To drugi medal mi-
strzostw Polski juniorów 
Orkana w tym roku. Przy-
pomnijmy, że w klasycznej 
piętnastoosobowej odmia-
nie rugby sochaczewianie 
wywalczyli złoto. 

Jedenaście drużyn wy-
startowało w pierwszej 
edycji  zawodów „Zakrę-
cony Kajak”, które odbyły 
się w środę 12 czerwca. W 
dwuosobowych załogach 
na Bzurze rywalizowali 
uczniowie szkół ponad-
podstawowych. 

Organizatorem wydarzenia 
był Miejski Ośrodek Spor-
tu i Rekreacji oraz Socha-
czewskie Wodne Ochotni-
cze Pogotowie Ratunkowe, 
a pomysłodawcą imprezy 
Piotr Surma z Prywatnego 
Liceum Ogólnokształcące-
go im. Jerzego Krupy w So-
chaczewie. 

W kategorii drużyn 
damskich zwyciężyła za-
łoga z Zespołu Szkół Cen-
trum Kształcenia Prak-
tycznego w Sochaczewie w 
składzie Ewelina Tomec-
ka i Natalia Mazgaj z cza-
sem 11.03.44. W druży-

nach mieszanych najlepszy 
był zespół z Prywatnego 
Liceum   Ogólnokształcą-
cego im. Jerzego Krupy w 
Sochaczewie - Milena Sa-
łacińska i Jakub Dąbrow-
ski, którzy pokonali trasę z 
czasem 9.49.66. W najlicz-
niej obsadzonej kategorii 
par męskich wygrała eki-
pa ZSCKP w składzie Jan 
Krawczyk, Edward Bożew-
ski, którzy przekroczyli li-
nię mety z czasem 8.58.54.

Dla niektórych uczniów 
był to pierwszy spływ ka-
jakiem, więc tym bar-
dziej gratulujemy posta-
wy i ukończenia zawodów. 
Wszyscy uczestniczy otrzy-
mali pamiątkowe medale, 
dyplomy i słodycze, a zwy-
cięzcy poszczególnych ka-
tegorii dodatkowo podwój-
ne puchary. 

Pełna klasy� kacja za-
wodów dostępna na stronie 
mosir.sochaczew.pl (mf)

Szkoły średnie 
rywalizowały na rzece

Juniorzy ORLEN Orkan 
ze srebrem w siódemkach
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SOCHACZEWSKA

PIŁKA NOŻNA KARATE

Medaliści karate docenieni

Maciej Frankowski

To już pewnie, po dwóch 
porażkach,   reprezenta-
cja Polski odpadnie z mi-
strzostw po fazie grupowej. 
Ostatni mecz na Euro 2024 
zagramy   z   wicemistrza-
mi świata, zespołem Fran-
cji. Zapraszamy do am� te-
atru we wtorek 25 czerwca. 
Początek spotkania o godz. 
18.00. Czwartą i ostatnią 
transmisją w Sochaczew-
skiej Stre� e Kibica będzie � -
nał Euro 2024. Niezależnie 
kto w nim zagra, zachęca-
my do wspólnego oglądania 
w am� teatrze w niedzielę 14 
lipca o godz. 21.00.

Niestety, mimo dobre-
go początku i wyjścia na pro-
wadzenie, reprezentacja Pol-
ski przegrała pierwszy mecz 
z Holandią 1:2, rozegrany w 
niedzielę 16 czerwca. Najwy-
trwalszych fanów piłki nożnej 
nie wystraszył nawet padają-
cy deszcz i wspólnie w am� te-
atrze obejrzeli cały mecz.

W drugim spotkaniu gru-
powym mistrzostw Europy w 
piłce nożnej Polska przegrała z 
Austrią 1:3. Tym razem pogo-
da dopisała. W piątek 21 czerw-
ca do Sochaczewskiej Strefy Ki-
bica przybyły setki osób, aby 
obejrzeć zmagania biało-czer-
wonych. Wspólnie z mieszkań-
cami mecz oglądali m.in.: poseł 
Mirosław Adam Orliński, bur-
mistrz Daniel Janiak oraz jego 
zastępca Kamila Gołaszew-
ska-Kotlarz. Nasze miasto od-

wiedził też m.in. wicestaro-
sta łowicki - Krystian Cipiński 
(Łączy nas Łowicz), który gra-

tulował naszemu burmistrzo-
wi inicjatywy i świetnej organi-
zacji strefy kibica. 

Strefa kibica w am� teatrze
Pomysł burmistrza Daniela Janiaka, aby wspólnie oglądać mecze 
reprezentacji Polski na Euro 2024 spotkał się z dużym zainteresowaniem 
mieszkańców. Sochaczewianie w amfiteatrze kibicowali biało-czerwonym 
w meczach z Holandią i Austrią. 

W miniony weekend zakoń-
czył się sezon piłkarski. Nasze 
miasto w rozgrywkach klasy 
B reprezentowały dwie dru-
żyny seniorów - Bzura Choda-
ków i Orkan Sochaczew. O ile 
pierwsza z nich może być za-
dowolona ze swoich wyników, 
druga wręcz przeciwnie. 

Bzura Chodaków przebojem 
weszła w miniony sezon. W 
pierwszych sześciu meczach 
podopieczni trenera Grzegorza 
Szypszaka zdobyli 41 bramek. 
Wysokie zwycięstwa drużyna 
odnosiła dość regularnie. Naj-
wyższe 13:0 z Partyzantem II 
Leszno i 12:0 z KS II Blizne. Nie 
brakowało meczów, w których 
przeciwnicy Bzury musieli po-
godzić się ze stratą blisko dzie-
sięciu bramek. Aż do 23 ko-

lejki biało-zieloni cieszyli się 
statusem drużyny niepokona-
nej i na trzy mecze przed koń-
cem zapewnili sobie awans do 
klasy A. Wtedy przyszedł lek-
ki kryzys. Pewnym sukcesu za-
wodnikom zabrakło być może 
motywacji, bo w 24 kolejce ule-
gli na własnym boisku druży-
nie UKS Ołtarzew 1:3, a kolej-
kę później na boisku siódmej w 
tabeli Żyrardowianki II prze-
grali 4:2. Na zakończenie roz-
grywek Bzura nie musiała na-
wet wychodzić na boisko, żeby 
zanotować w protokole wygra-
ną 3:0. Orion Cegłów zrezy-
gnował z przyjazdu do Socha-
czewa na mecz o nic i oddał 
walkowera. 

W całym sezonie Bzura 
zdobyła 132 bramki, tracąc je-
dynie 14. Najskuteczniejszym 

zawodnikiem biało-zielonych 
został Patryk Wyrembowski - 
25 goli, za nim z 17 tra� enia-
mi uplasował się Maciej Brde-
ja. 14 bramek dorzucił Robert 
Wasilewski. Władze klubu 
nie ukrywają, że mają am-
bicje, by w przyszłym sezo-
nie równie efektownie przejść 
klasę A i awansować do Ligi 
Okręgowej.

Zupełnie przeciwną formę 
prezentowali w minionym se-
zonie piłkarze Orkana Socha-
czew. Początek rozgrywek to 
porażki różnicą nawet siedmiu 
bramek. Rekordowa przegrana 
przypadła na mecz szóstej ko-
lejki - 9:1 ze Stoczniowcem II 
Płock, a jedyne punkty jesienią 
Orkan zdobył na własnym bo-
isku z Wisłą Nowy Duninów 
po zwycięstwie 5:4.

Runda wiosenna w wyko-
naniu piłkarzy z Warszawskiej 
wyglądała trochę lepiej. Nie za-
częli może wygrywać, ale gra-
li odpowiedzialniej w obronie, 
a to, co robili w ataku, chwila-
mi było miłe dla oka. Poprawiły 
się też wyniki - były bardziej na 
styku. Efekty zmiany stylu gry 
przyszły w 23 i 24 kolejce. Naj-
pierw po zremisowanym 2:2 
meczu ze Spartą Nowe Masze-
wo Orkan dopisał sobie punkt, 
a w następnym spotkaniu od-
niósł wyjazdowe zwycięstwo 
3:2 nad Wisłą Gowina-Sobo-
wo. Co prawda sochaczewska 
drużyna zakończyła rywaliza-
cję na ostatnim miejscu w tabeli 
z dorobkiem zaledwie siedmiu 
punktów, to niezła końcówka 
stwarza nadzieję, że w kolejnym 
sezonie będzie lepiej. (seb)

Sochaczewskie zespoły po ostatnim gwizdku sezonu piłkarskiego

W weekend 15-16 czerwca w 
Poznaniu odbyły się zawo-
dy XXIV Ogólnopolskiego 
Pucharu Dzieci w Karate 
Tradycyjnym. Młodzi repre-
zentanci Karate Klub So-
chaczew wywalczyli na nich 
dziewięć medali. W czwar-
tek 20 czerwca młodym 
sportowcom   gratulował 
burmistrz Daniel Janiak. 

Konkurencja była ogrom-
na, ponieważ do stolicy 
Wielkopolski   przyjecha-
ło ponad 800 zawodników 
z ponad 50 klubów. W nie-
których   konkurencjach 
startowało nawet po 60-
70 karateków. Dlatego cie-
szy ogromny sukces pod-
opiecznych trenera Karate 
Klub Sochaczew, Łukasza 
Klimczewskiego.

Dziewięć   meda l i   to 
najlepszy wynik w histo-

rii startów sochaczewskie-
go klubu w tej imprezie. 
Złoto wywalczyli: Iga Ma-
linowska (kumite), Marta 
Krawczyk (kata), Tomasz 
Kaczmarek (kata). Srebrny 
medal zdobył Piotr Wer-
nicki (kata). Na najniższym 
stopniu podium stanę-
li: Radosław Durlej (kumi-
te), Adam Wysocki (kumi-
te), Michalina Gajda (kata), 
Adam Kubiak (kata), Iga 
Malinowska i Radosław 
Durlej (EnBu). 

Medaliści zawodów Pu-
charu Polski otrzymali po-
wołanie na Puchar Świata, 
który odbędzie się w dru-
giej połowie października 
w hiszpańskiej Barcelonie. 
Burmistrz życzył socha-
czewskim karatekom dal-
szych sukcesów i kolejnych 
medali wywalczonych na 
Półwyspie Iberyjskim. (mf)




